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Gmina Zaniemyśl, Sesja Rady Gminy 

RO.0002.7.2022 

 Protokół   

XLVII Sesja Rady Gminy w dniu 24 października 2022 r. 

Obrady rozpoczęto 24 października 2022 r. o godz. 16:00, 

a zakończono o godz. 18:03 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 13 członków. 

Obecni: 

1. Bartosz Biskup 

2. Alina Frąckowiak 

3. Katarzyna Gomułkiewicz 

4. Tomasz Grabowski 

5. Jerzy Grześkowiak 

6. Jolanta Jóźwiak 

7. Kamila Kołacka 

8. Zbigniew Łyszczarz 

9. Michał Maliński 

10. Michał Marciniak 

11. Ewaryst Pankowski 

12. Marek Stroiwąs 

13. Ewa Wiatr-Gawlak 

Nieobecni 

1. Paweł Kurpik 

2. Bartłomiej Mieloch 

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu 

 

Ponadto w sesji uczestniczyli: 

1. Justyna Dąbrowska, Wójt Gminy Zaniemyśl 

2. Agnieszka Scheffler, Skarbnik Gminy 
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3. Danuta Sobkowiak, Sekretarz Gminy 

4. Aleksandra Kupczyk-Zajączkowska, Radca Prawny 

5. Kinga Boguła, Kierownik Referatu Organizacyjnego 

6. Marcin Kropiński, Kierownik Referatu Rolnictwa i Gospodarki Nieruchomościami 

7. Edyta Jankowska, Dyrektor CUW Zaniemyśl 

8. Anna Zimmer, Kierownik OPS Zaniemyśl 

9. Katarzyna Kicinska-Pajchrowska, Dyrektor GOK Zaniemyśl 

11.Sołtysi Sołectw (lista obecności stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu) 

1. Otwarcie sesji, powitanie Radnych i zaproszonych gości. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

dzień dobry Państwu, otwieram 47 sesję Rady Gminy Zaniemyśl, na wstępie witam bardzo 

serdecznie, witam Państwa Radnych, Panie i Panów Radnych, witam Wójt Gminy Zaniemyśl 

Panią Justynę Dąbrowską, witam naszego Radcę Prawnego Panią Aleksandrę Kupczyk-

Zajączkowską, witam Panią Skarbnik Panią Agnieszkę Scheffler, witam kierowników 

referatów Urzędu Gminy, witam Państwa sołtysów, Panie i Panów sołtysów, a także 

wszystkich mieszkańców oglądających transmisję naszej sesji w Internecie, na wstępie 

przedstawię porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji, powitanie Radnych i zaproszonych gości. 

2. Stwierdzenie quorum Radnych. 

3. Informacje Wójta z działalności międzysesyjnej. 

4. Interpelacje i zapytania Radnych. 

5. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 

6. Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 26 września 2022 r. na działanie Wójt Gminy 

Zaniemyśl. 

7. Wolne głosy i wnioski. 

8. Zamknięcie sesji. 
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2. Stwierdzenie quorum Radnych. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

stwierdzam, że na podstawie listy obecności i radnych obecnych na sali w sesji bierze udział 

13 radnych co stanowi wystarczającą większość do podejmowania prawomocnych uchwał, 

punkt trzeci, bardzo proszę Panią Wójt o przedstawienie informacji z działalności 

międzysesyjnej 

 

3. Informacje Wójta z działalności międzysesyjnej. 

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo, może zacznę od zadań, które są 

związane ze zmianami budżetu na rok 2022, pierwsze zarządzenie z dnia 27 września, w 

którym dokonano przeniesień wydatków między rozdziałami i paragrafami, kwotę 200 zł 

przeznaczając na opłacenie składki w Stowarzyszeniu, do którego należy Gmina Zaniemyśl, w 

ramach budżetu Przedszkola Samorządowego kwotę 3169 zł na wyposażenie szkół w 

podręczniki, materiały edukacyjne lub materiały ćwiczeniowe oraz na sfinansowanie kosztów 

zakupu podręczników, materiałów edukacyjnych lub materiałów ćwiczeniowych w 

przypadku szkół prowadzonych przez osoby prawne inne niż jednostki samorządu 

terytorialnego lub osoby fizyczne, kwotę 12158 zł i 87 gr na prowadzenie punktu 

konsultacyjno-informacyjnego w ramach Programu Czyste Powietrze, kwotę 12105 zł i 48 gr 

w ramach zadania z funduszu sołeckiego Sołectwo Łękno, Jeziory Małe pod nazwą 

Reaktywacja boiska do siatkówki i koszykówki w parku w Łęknie, kwotę 20 tys. w ramach 

zadania z funduszu sołeckiego Sołectwa Polwica pod nazwą Zakup i montaż siatki do 

siatkówki, wprowadzono również zmiany po stronie dochodów i wydatków, środki z 

funduszu pomocowego w wysokości 67648 zł na edukację dzieci z Ukrainy, w wysokości 

69930 zł na pobyt uchodźców z Ukrainy polecenie Zarządu Powiatowego, Zarządu Powiatu 

Średzkiego na podstawie decyzji Wojewody Wielkopolskiego i Wojewoda Wielkopolski 

zawiadomił o zwiększeniu planu dotacji celowej o kwotę 1000 zł na konserwację, 

archiwizację ksiąg stanu cywilnego, ksiąg meldunkowych, kart osobowych i tym podobnych z 

zakresu spraw obywatelskich, z dnia 14 października, kolejne zarządzanie z dnia 14 

października 2022 roku, w którym dokonano przeniesień wydatków między rozdziałami i 

paragrafami, kwotę 5500 przeznaczając ją na wydatki związane z promocją Gminy Zaniemyśl, 

zmniejszono o kwotę 19 tys. środki rezerwy ogólnej, zgodnie z potrzebami oświaty 
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przeniesiono między paragrafami kwotę 4200 zł, kwotę 2000 zł na zwrot dotacji do 

Wojewódzkiego Urzędu tytułem zwrotu świadczeń pobranych nienależnie w poprzednich 

latach, zwiększono plan wydatków o kwotę 4,5 tys. zł na opłacenie energii elektrycznej za 

napowietrzanie jeziora Raczyńskiego, zwiększono wartość wydatków o kwotę 14.500 na 

opłacenie energii elektrycznej na obiektach sportowych i rekreacyjnych, wprowadzono 

również po stronie dochodów i wydatków środki z funduszu pomocowego 226 zł i 42 gr na 

nadanie numeru PESEL, w wysokości 41860 zł na pobyt uchodźców z Ukrainy polecenie 

Zarządu Powiatu Średzkiego na podstawie decyzji Wojewody Wielkopolskiego, w wysokości 

1530 zł na wypłatę jednorazowego świadczenia pieniężnego w wysokości 300 zł na osobę, 

Wojewoda Wielkopolski zawiadomił o zwiększeniu dotacji o kwotę 242862 zł, która zostanie 

przeznaczona na zwrot części podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju napędowego 

wykorzystywanego do produkcji i kolejne zarządzenie z dnia 21 października, w którym 

dokonano przeniesień wydatków między rozdziałami i paragrafami, zgodnie z potrzebami 

OPS w Zaniemyślu przeniesiono między paragrafami i rozdziałami ogólną kwotę 9113 zł, 

wprowadzono również po stronie dochodów i wydatków środki z funduszu pomocowego w 

wysokości 44977 zł na edukację dzieci z Ukrainy, w wysokości 20090 zł na pobyt uchodźców z 

Ukrainy, polecenie Zarządu Powiatu Średzkiego na podstawie decyzji Wojewody 

Wielkopolskiego, w wysokości 90720 zł na realizację świadczeń pieniężnych to jest zgodnie z 

ustawą o pomocy obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego 

państwa oraz kwotę 2800 zł na zapewnienie posiłku dla dzieci i młodzieży, Wojewoda 

Wielkopolski zawiadomił o zwiększeniu planu dotacji celowej o kwotę 369 zł i 38 gr, która 

przeznaczona jest na wyposażenie szkół w podręczniki, materiały edukacyjne i tym podobne, 

o zwiększeniu planu dotacji celowej o kwotę 188000 zł, która przeznaczona jest na 

sfinansowanie wypłat dodatków osłonowych oraz kosztów obsługi tego zadania, kolejne 

informacje z zakresu i właściwości Referatu Organizacyjnego, jeżeli chodzi o informacje 

kadrowe, w związku z przejściem na emeryturę kierownika Referatu Gospodarki 

Nieruchomościami i Rolnictwa zostały ogłoszone konkursy na to stanowisko, oferty można 

było składać do 21 października czyli do ubiegłego piątku, na to stanowisko wpłynęły trzy 

oferty także do 21 października trwał również nabór ofert na stanowisku do spraw promocji, 

wpłynęły 4 oferty, jest to stanowisko wolne w wyniku zmian jakie nastąpiły w Referacie 

Organizacyjnym, organizacja i funkcjonowanie Urzędu Gminy, Urząd Gminy Zaniemyśl jest w 

trakcie diagnozy cyberbezpieczeństwa w ramach Programu operacyjnego Polska Cyfrowa na 

lata 2014-2020 rozwój cyfrowy jednostek samorządu terytorialnego oraz wzmocnienie 

cyfrowej odporności na zagrożenia dotyczące realizacji projektu grantowego Cyfrowa Gmina, 
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Wojewoda Wielkopolski przeprowadził kontrolę w zakresie świadczenia usług drogą 

elektroniczną i pozytywnie ocenił działalność kontrolowanej jednostki pomimo 

stwierdzonych nieprawidłowości, wystąpienie pokontrolne z 11 października bieżącego roku, 

w tej chwili trwają prace nad wdrożeniem nowych rozwiązań w organizacji, wystąpienie 

pokontrolne jest dostępnie na stronie Biuletynu Informacji Publicznej, tutaj pragnę tylko 

powiedzieć, że tej kontroli na pewno nie przeszlibyśmy, gdyby nie działania, które zostały 

podjęte w ubiegłym roku czyli przede wszystkim diagnoza cyberbezpieczeństwa, a później 

przeprowadzenie, remont i dostosowanie przede wszystkim serwerowni do wymogów jakie 

musi serwerownia spełniać, myślę, że przyjdzie na to czas, że pokażę Państwu zdjęcia co 

zastałam a co jest w tej chwili albo możemy przejść, a zdjęcia pokażę Państwu później, 

promocja i rozwój Gminy Zaniemyśl, PFRON przyznał dofinansowanie Gminie Zaniemyśl w 

wysokości 90705 zł i 76 gr w ramach projektu „Dostępny samorząd – granty” na poprawę 

dostępności usług dla osób z niepełnosprawnościami, cieszymy się zwłaszcza z 

zaplanowanego montażu windy przy budynku Urzędu Gminy Zaniemyśl, która ułatwi dostęp 

do Biura Obsługi Klienta oraz Urzędu Stanu Cywilnego tak, że prace są już zaplanowane mam 

nadzieję, że w przyszłym roku, w pierwszym kwartale już tą windą się będziemy cieszyć, 

trzeciego października bieżącego roku został złożony do Urzędu Marszałkowskiego wniosek o 

przyznanie pomocy na operację typu „Budowa lub modernizacja dróg lokalnych”, wniosek o 

dofinansowanie zadania pod nazwą „Przebudowa drogi gminnej ulicy Spacerowej w 

miejscowości Zwola gmina Zaniemyśl” odcinek długości 280 m etap II' wartość inwestycji to 

774011 zł i 19 a wysokość dofinansowania to 63,63% co daje 492 503 zł, 3 października br 

został złożony do Lidera Zielonej Wielkopolski wniosek o przyznanie pomocy w ramach 

„Wsparcie na wdrażanie operacji w ramach strategii rozwoju lokalnego kierowanego przez 

społeczność na budowę boiska do tenisa w miejscowości Łękno”, wartość inwestycji to 

179348 zł i 90 gr, a wysokość dofinansowania to również 63,63% co daje 123 864 zł, 21 

października zostały złożone 3 deklaracje udziału w konkursie „Nasz Zabytek”, w ramach 

tego konkursu społeczność Gminy Zaniemyśl zgłosiła do konkursu domek szwajcarski na 

Wyspie Edwarda, park dworski w Śnieciskach oraz zespół pałacowy w Łęknie, zwycięski 

projekt może uzyskać dofinansowanie do jednego miliona zł, właściciel zabytku będzie mógł 

przeznaczyć je na rewaloryzację i dostosowanie do wybranej funkcji społecznej, zespół do 

spraw Strategii Rozwoju Gminy Zaniemyśl 2030 plus w nowym składzie wraz z 

zainteresowanymi radnymi wypracowują projekt strategii, prace zmierzają już ku końcowi i 

ostatnia informacja, od 12 października do 2 listopada trwają konsultacje w sprawie 

Rocznego programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami na rok 
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2023, celem konsultacji jest uzyskanie stanowiska organizacji pozarządowych w sprawie 

projektu programu, konsultacje trwają do listopada, do drugiego listopada 2022 i to jest to 

zarządzenie nr 517, jeżeli chodzi o zakres gospodarki nieruchomościami, ochrony zabytków, 

rolnictwa i ochrony przyrody, w okresie międzysesyjnym podpisałam następujące 

zarządzenie, to jest zarządzenie nr 518 z 12 października w sprawie ogłoszenia wykazu 

nieruchomości przeznaczonych do sprzedaży na rzecz ich użytkowników wieczystych, to są 

trzy działki w Łęknie, jak tutaj doszliśmy do porozumienia na komisji pod tym zarządzaniem 

pojawi się też informacja jak zostały wycenione i jaka, jakie tutaj zastosowano wartości do, 

do wykupu tych działek, otrzymaliśmy pozwolenie na budowę, odbudowę frontowej części 

ogrodzenia zabytkowego parku w Łęknie, możecie Państwo pomyśleć jak długo trwa ta 

procedura, w dniu 11 października gmina Zaniemyśl w drodze darowizny stała się 

właścicielem dwóch działek gruntu w obrębie miejscowości Zwola, działka, działki 106/2 i 

106/18 stanowiących drogi wewnętrzne, część ulicy Gajowej i część ulicy Jagodowej w 

miejscowości Zwola, jest to realizacja uchwały nr XLIII/301/2018 Rady Gminy Zaniemyśl z 

dnia 25 czerwca 2018 roku, i tu pragnę podziękować właścicielom, bo przekazali nam 2600 m 

darmowo na drogi, wykonawca posadził już zamówione przez gminę Zaniemyśl, zamówiony 

przez gminę Zaniemyśl materiał szkółkarski to jest 40 lip drobnolistnych przy drodze gminnej 

w rejonie wsi Polwica Huby, zakup został sfinansowany w większości przez dotacje z Urzędu 

Marszałkowskiego w Poznaniu, to jest z zadania do sadzenia drzew miododajnych i bardzo 

prosimy o uszanowanie, o uszanowanie posadzonych drzew, jeżeli chodzi o Referat 

Inwestycji i Gospodarki Komunalnej, ogłoszono przetarg na zagospodarowanie odpadów 

komunalnych zmieszanych i selektywnie zebranych z nieruchomości zamieszkałych oraz 

domków letniskowych lub innych nieruchomości wykorzystywanych na cele rekreacyjno-

wypoczynkowe, na których powstają odpady komunalne z terenu gminy Zaniemyśl na rok 

2023, rozstrzygnięcie przetargu odbędzie się 9 listopada, ogłoszono przetarg na 

kompleksową dostawę energii elektrycznej wraz z usługą dystrybucji dla gminy Zaniemyśl na 

rok 2023, rozstrzygnięcie przetargu nastąpi 7 listopada, na bieżąco trwają kontrole 

zbiorników bezodpływowych na terenie gminy Zaniemyśl mieszkańców, którzy jeszcze tego 

nie dokonali prosimy o złożenie stosownego zgłoszenia do ewidencji zbiorników 

bezodpływowych czyli tak zwanych szamb lub przydomowych oczyszczalni ścieków, 

zakończono i odebrano inwestycje pod nazwą „Przebudowa drogi gminnej ulicy Kórnickiej w 

miejscowości Śnieciska”, w ramach umowy wykonano rozbiórkę istniejących chodników i 

krawężników, wbudowane zostały nowe krawężniki przejazdowe wzdłuż chodnika po obu 

stronach, nawierzchnia chodnika i wjazdów wykonana została z kostki betonowej, wykonany 
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został ściek przykrawężnikowy o szerokości 20 cm, wody opadowe zostały sprowadzone 

częściowo do studzienek ściekowych w przepuście na ulicy Kościelnej do istniejącej kratki 

ściekowej, zaprojektowano również odprowadzenie wód opadowych do rowu przydrożnego, 

jezdnia została wyrównana i położono nową warstwę betonu asfaltowego, całkowita wartość 

inwestycji wyniosła 769989 zł i 13 gr brutto, wykonawcą inwestycji była firma Roboty 

Drogowe Jacek Szymanowski z siedzibą w Książu Wielkopolskim, na budowę punktu 

selektywnej zbiórki odpadów komunalnych przygotowano program funkcjonalno-użytkowy i 

w opracowaniu jest dokumentacja projektowa dotycząca przedmiotowej, nie jest projektowa 

ale dotycząca przetargu, trwają prace związane z przygotowaniem dokumentacji 

przetargowej dla ogłoszenia przetargu dotyczącej inwestycji zagospodarowanie przestrzeni 

publicznej poprzez rewitalizację miejsca do kąpieli nad jeziorem Raczyńskim, ten przetarg na 

pewno jeszcze w tym tygodniu będzie ogłoszony, w związku z koniecznością optymalizacji 

kosztów dotyczących zużycia energii elektrycznej i paliwa gazowego do wszystkich jednostek 

organizacyjnych zostało wysłane pismo dotyczące wdrożenia działań związanych z 

oszczędzaniem, każda jednostka miała przedstawić swój plan działania oraz wybrać 

przedstawiciela odpowiedzialnego za wdrożenie przedstawionego planu, dodatkowo 

poprosiliśmy sołtysów o wyrażenie opinii na temat wyłączenia oświetlenia ulicznego w 

Sołectwie, na ten moment po godzinie 23:00 są już wyłączane ulice, to już prawie od 

miesiąca, nie mamy żadnych sygnałów od mieszkańców, że coś im przeszkadza i teraz po 

analizie tego, tych wszystkich informacji, które otrzymaliśmy od sołtysów będziemy dalej 

oszczędzać energię, w dniu 30 września 2022 roku powołano Gminną komisję urbanistyczno-

architektoniczną, komisja stanowić ma organ doradczy Wójta Gminy Zaniemyśl w sprawach 

związanych z planowaniem i zagospodarowaniem przestrzennych, informacje dotyczące 

oświaty, w dniach od 4 do 7 października w Biurze Podawczym Urzędu Gminy Zaniemyśl 

pracownicy Centrum Usług Wspólnych w Zaniemyślu przekazywali zakwalifikowanym 

wnioskodawcom sprzęt komputerowy czyli laptopy w ramach realizacji projektu grantowego 

„Wsparcie dzieci z rodzin popegeerowskich w rozwoju cyfrowym - granty PPGR” 

realizowanych w ramach Programu operacyjnego Polska Cyfrowa, powiem tak, że 

praktycznie 4 października zostało rozdanych prawie 200 laptopów na pozostałe dni było 

tylko 50 kilka tak, że mam nadzieję, że przydadzą się dzieciom i, i będą dobrze 

zagospodarowane, 13 października o godzinie 17:00 w Gminnym Ośrodku Kultury w 

Zaniemyślu odbyła się uroczystość z okazji Dnia Edukacji Narodowej przygotowana przez 

Przedszkole Samorządowe Kolorowy Świat w Zaniemyślu, zaproszeni zostali wszyscy czynni i 

emerytowani nauczyciele oraz pracownicy administracyjni i obsługi wszystkich jednostek 
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oświatowych, dla których organem prowadzącym jest gmina Zaniemyśl oraz pracownicy 

Centrum Usług Wspólnych w Zaniemyślu, każda zaproszona osoba otrzymała różę, a Pani 

Wójt złożyła życzenia wszystkim zebranym gościom i podziękowała za zaangażowanie, 

wysiłek i trud włożony w ich pracę oraz wręczyła 4 nauczycielom nagrodę Wójta Gminy 

Zaniemyśl to jest Pani Marioli Kuberackiej, nauczyciel Przedszkola Samorządowego Kolorowy 

Świat w Zaniemyślu, Pani Marii Kujawiak nauczycielowi Szkoły Podstawowej w Śnieciskach, 

Pani Annie Duszczak i Pani Lidii Szymkowiak nauczycielom Szkoły Podstawowej im. Ryszarda 

Wincentego Berwińskiego w Zaniemyślu, jeszcze raz wyróżnionym, nagrodzonym 

nauczycielom bardzo serdecznie gratuluję i życzę wszystkiego najlepszego na następny rok 

szkolny, po uroczystości zaproszeni goście udali się na słodki poczęstunek do restauracji 

Pozytywka, tutaj jeszcze dodam do informacji tych takich ogólnych, że rozpoczął się remont 

Schroniska Młodzieżowego w Zaniemyślu, jest to chyba ta operacja jest taka najbardziej 

kosztochłonna ponieważ jest remontowana kuchnia i jadalnia oraz dwie toalety tak, że już 

zaczęły się prace, na pierwszy ogień poszła jadalnia, następnie kuchnia, toalety będzie, 

będzie później kolejne, kolejne pokoje również będą remontowane, oczywiście jeżeli nam 

wystarczy środków, ważniejsze wydarzenia w jednostkach oświatowych, Szkoła Podstawowa 

im. Ryszarda Wincentego Berwińskiego w Zaniemyślu, 21 września Szkolne Koło 

Wolontariatu zasadziło cebulki żonkili w ramach corocznej akcji Pola Nadziei, 23 września 

uczniowie biorący udział w czwartkach lekkoatletycznych w Środzie Wielkopolskiej zdobyli 14 

medali, 30 września uczniowie klasy VIa i VIb wzięli udział w zajęciach warsztatowych 

prowadzonych przez Instytut Badań Edukacyjnych w Warszawie w ramach Mobilnych 

Laboratoriów Przyszłości używając sprzętu zakupionego przez szkołę z Programu Laboratoria 

Przyszłości, 1 października odbył się 26 rajd Berwińskiego, 18 października podczas gminnej 

konferencji 'Rodzina źródłem mocy - stop przemocy w rodzinie' 13 uczniów odebrało 

nagrody za zajęcie miejsc w konkursie organizowanym przez Interdyscyplinarny Zespół do 

spraw przeciwdziałania przemocy w rodzinie w Zaniemyślu, Szkoła Podstawowa w 

Śnieciskach, szkoła zakwalifikowała się i otrzyma dofinansowanie do dwóch wycieczek 

edukacyjnych dla klas 1-3 i 4-8 w ramach przedsięwzięcia Ministra Edukacji i Nauki pod 

nazwą Poznaj Polskę, uczniowie klas 7 i 8 wzięli udział w nocy zawodowców w Poznaniu, 

szkoła realizuje Międzynarodowy Projekt Edukacyjny 'Z kulturą mi do twarzy' i 'Dotknij, 

poczuj, zobacz', Ogólnopolski Projekt Edukacyjny ' z Europą mi do twarzy' i projekt 

edukacyjny o świętym Janie Pawle II 'Blask prawdy', w ramach Szkolnego Koła Wolontariatu 

odbywa się zbiórka na rzecz schroniska dla zwierząt ze Środy Wielkopolskiej, przez cały 

październik będzie też trwała akcja zbiórki ciepłych ubrań na rzecz bezdomnych z Poznania, 
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Przedszkole Samorządowe w Zaniemyślu, 11 października przedszkolaki gościły artystów 

Teatru Kulturka z Poznania ze spektaklem 'Tryk, tryk na wieży ratuszowej', przedszkole 

przystąpiło do akcji edukacyjnej 'Dzieciaki na straży' oraz do programów profilaktycznych 

'Czyste powietrze wokół nas' i 'Mamo, tato co wy na to', przedszkole wzięło udział w 

konkursie plastycznym pod patronatem Wojewody Wielkopolskiego pod tytułem 'Zwierzyna 

Wielkopolskich lasów - rysowana ręką małych przyrodników', Szkoła Podstawowa w 

Pigłowicach, 24 września uczeń szóstej klasy Piotr zajął pierwsze miejsce w kategorii U 12+35 

kg podczas zawodów karate w Trzebnicy, od 24 września do 2 października uczniowie klas 6-

7 uczestniczyli w Erasmusie, 4 października szkoła przystąpiła do projektu 'Segregujemy 

razem', 17 października odbył się uroczysty apel poświęcony patronowi szkoły świętemu 

Janowi Pawłowi II, informacja z Zakładu Gospodarki Komunalnej, spółka wykonywała 

koszenie poboczy dróg gminnych, utrzymywała tereny zielone oraz tereny gminne, spółka na 

zlecenie wykonała remonty dróg gminnych, przedsiębiorstwo otrzymało dostawę fabrycznie 

nowej posypywarki ciągnionej na cele zimowego utrzymania dróg gminnych, to są, to jest ta 

posypywarka, na którą ostatnio przeznaczaliśmy w budżecie Gminy pieniądze, jest to 

posypywarka, która ma wspomóc albo przejmie obowiązki wysłużonego ponad 40 letniego 

rozsiewacza nawozu, którym do tej pory była posypywana, były posypywane drogi gminy, 

spółka na zlecenie rozpoczęła odnowienie boiska sportowego znajdującego się przy szkole 

podstawowej w Łęknie, jest to fundusz sołecki Sołectwa i Jeziory Małe, są, będą 

odremontowane boisko do koszykówki i boisko do siatkówki, rozpoczęto budowę odcinka 

sieci wodociągowej w miejscowości Czarnotki, na zlecenie Urzędu Gminy wybudowano 

studzienkę odpływową kanalizacji deszczowej przy przejściu dla pieszych na ulicy Rolnej w 

miejscowości Łękno, Panie radny to jest właśnie Pana interpelacja dotycząca odwodnienia, 

znaczy zalewania ulicy Rolnej przez nieprawidłowo wykonaną kanalizację w trakcie budowy 

ulicy Rolnej, na zlecenie wykonano niwelację terenu drogi na ulicy Pogodnej w Lubonieczku 

wraz z ułożeniem płyt betonowych, jeszcze troszeczkę tej ulicy Pogodnej jest do 

utwardzenia, bo tam jeszcze taki mały fragment został ale zostanie nam jeszcze tych płyt 

betonowych więc będę prosiła Państwa radnych o wskazanie kolejnej drogi albo fragmentu 

drogi, który będzie można utwardzić, utwardzić tymi płytami, trwają prace przy budowie 

kanalizacji sanitarnej w miejscowości Polwica Huby, trwają również prace przy budowie 

kanalizacji sanitarnej w miejscowości Winna, ponadto wykonywano cykliczne prace 

porządkowe na terenie gminy Zaniemyśl to jest sprzątanie ścieżki pieszo-rowerowej, 

opróżnianie gminnych koszy, ogólne utrzymanie porządku na terenie gminy Zaniemyśl i 

zlecone prace gospodarcze, informacje z Ośrodka Pomocy Społecznej, Ośrodek Pomocy 
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Społecznej w okresie między sesjami od 26 września przyjął 57 wniosków o wypłatę dodatku 

osłonowego, od początku roku złożono 755 wniosków do dziś wypłacono dodatki na łączną 

kwotę 309668 zł i 65 gr, w okresie międzysesyjnym po raz pierwszy do Ośrodka nie wpłynął 

żaden wniosek od obywateli Ukrainy o wypłatę jednorazowej pomocy w kwocie 300 zł 

natomiast wciąż wpływają wnioski mieszkańców o świadczenie za zapewnienie 

zakwaterowania i wyżywienia obywatelom Ukrainy i w tym okresie wpłynęło 5 takich 

wniosków dla 9 osób, w okresie międzysesyjnym wpłynęło 15 wniosków o przyznanie Karty 

Dużej Rodziny, na 40 kart, na bieżąco Ośrodek realizuje przyjmowanie i przyznawanie 

dodatków mieszkaniowych, który w okresie od 26 do dziś wpłynęło 8 wniosków, na ich 

wypłatę w październiku wydatkowano kwotę 8828 zł, a od początku roku wydano już na ten 

cel 89517 zł, realizowane są wypłaty świadczeń rodzinnych, świadczeń z funduszu 

alimentacyjnego, w okresie od 26 września wpłynęło 72 wnioski w tym zakresie wydano już 

51 decyzji, dużym zadaniem, które obecnie jest realizowane przez Ośrodek to przyjmowanie i 

weryfikowanie oraz realizowanie wniosków o dodatek węglowy, od sierpnia do 21 

października 2022 roku wpłynęły na dodatek węglowy 1044 wnioski oraz wniosków o 

przyznanie dodatków na inne źródła ciepła, których obecnie Ośrodek przyjął 119 wniosków, 

wnioski te będą stopniowo realizowane po otrzymaniu środków na ten cel, wnioski o dodatki 

węglowe są cały czas sukcesywnie rozpatrywane i wypłacane, do 21 października wypłacono 

świadczenia dla 532 wnioskodawców na łączną kwotę 1596000 zł i tutaj pragnę, skoro 

jesteśmy przy dodatku węglowym to chciałabym się odnieść do sprawy dystrybucji przez 

gminę węgla, w ubiegły piątek odbyła się telekonferencja z Wojewodą ale także z 

przedstawicielem Ministerstwa Aktywów Narodowych odnośnie dystrybucji węgla przez 

gminy, gmina Zaniemyśl przymierza się do tego, żeby tą dystrybucję prowadzić, w tej, w dniu 

dzisiejszym do osób, które już mają wypłacony dodatek węglowy pracownicy dzwonili w 

sprawie uzyskania informacji o tym czy są zainteresowani w ogóle przystąpieniem czy, czy 

będą chcieli ten opał na preferencyjnych warunkach od gminy kupić, bo do jutra mamy do 

Urzędu Wojewódzkiego podać ilość węgla, którą należy zakontraktować do końca roku, 

myślę, że to są szacunkowe dane, bo tak naprawdę dopiero będziemy wiedzieć jak, jak to jak 

to będzie wyglądało, jeżeli do gminy wpłynie wniosek odpowiedniej osoby zostanie 

zweryfikowany czy taka pomoc się należy i wtedy będzie można ten, ten węgiel po 

preferencyjnych cenach kupić tak, że cena węgla ma być tak jak Państwo na pewno wiecie 

2000 zł, ma nie przekroczyć 2000 zł do, do otrzymania takiego, takiego możliwości zakupu 

upoważniony każdy, każda osoba, której przysługuje się dodatek węglowy aczkolwiek jest 

jeszcze taki mankament, że jeżeli nabyło się w sezonie grzewczym 2022/2023 węgiel po 
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preferencyjnych cenach będzie należało złożyć oświadczenie i taka, taki właśnie ten zakup 

będzie jak gdyby wykluczał z możliwości zakupu tańszego węgla, ale też jest taki bonus, że 

osoby, które nie dostały dodatku węglowego w postaci 3000 zł, bo złożyły na przykład, bo 

złożyły na przykład deklaracje w późniejszym terminie niż 11 sierpnia o taką, o taki zakup 

preferencyjny będzie się można starać, my mamy podzielić okres co 2 tygodnie czyli do 15 

listopada, okres ten, który mają, w którym ma być, mają być dostawy węgla na takie cztery 

części, do 15 listopada, później do końca listopada, do 15 grudnia i do 31 grudnia tak, że 

takie musimy podać dane, zrobimy je na podstawie tej próbki, którą wzięliśmy czyli tego 

prawie 50% osób, które już mają wypłacany dodatek węglowy, z tego co wiem część osób nie 

jest zainteresowane zakupem, bo już się zaopatrzyli, będzie można z tego co mieliśmy 

przedstawione w piątek, to będzie półtora tony w tym roku i półtorej tony do końca kwietnia 

przyszłego roku tak, że ale tak jak nam powiedziano jeszcze mamy się nie przyzwyczajać do 

tej ustawy, która jest w tej chwili opublikowana dlatego ona, dlatego, że ona została przyjęta 

na razie przez Sejm, jest w tej chwili procedowana przez Senat i dopiero później, w 

późniejszym, w tym tygodniu ma zostać przez Senat jak gdyby zatwierdzone ale jak będzie 

ona wyglądała to też nie umiem powiedzieć, to jest na dzień dzisiejszy takie informacje 

będziemy Państwa informować na bieżąco, przymierzamy się do tego tak, że przynajmniej 

dla tych osób, które, które będą chciały zakupić taką możliwość uczynimy, jeżeli chodzi o 

Gminny Ośrodek Kultury w Zaniemyślu, Gminny Ośrodek Kultury we wskazanym okresie czyli 

od 26 września do 24 października realizował przede wszystkim zadania dotyczące 

organizacji roku kulturalnego oraz regularnych zajęć z zakresu edukacji kulturalnej, wraz z 

rozpoczęciem października ruszyły regularne zajęcia dla dzieci, nauka gry na gitarze, na 

ukulele, zajęcia wokalne, język angielski, robotyka z elementami programowania, pracownia 

plastyczna, próby zaniemyskiej grupy teatralnej, dla dorosłych odbywają się zajęcia z Tai chi, 

z florystyki, tańca w kręgu i tańca liniowego, pracowni ceramicznej, nauki gry na ukulele, 

próby zespołu Lutnia, na sali koncertowej regularnie spotykają się trzy zespoły muzyczne 

ponadto w sali GOK organizowano zorganizowane, zorganizowane są przez podmioty 

zewnętrzne zajęcia baletowe dla dzieci oraz aerobik i zdrowy kręgosłup dla dorosłych w 

sumie z oferty realizowanej w GOK korzysta około 250 do 300 osób tygodniowo, 8 

października odbyła się inauguracja Nowego Roku Kulturalnego koncert Sławomira 

Malinowskiego, który swoją charyzmą i wspaniałym głosem oczarował zaniemyską 

publiczność, tego dnia oficjalnie rozpoczęła swoje działanie sala muzyczna stworzona w 

pomieszczeniu GOK, jest to sala nowopowstała myślę, że Pani dyrektor pochwali się jak ona 

wygląda, do tej pory to był kolejny skład w tej chwili jest to piękna sala wykorzystywana na 
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zajęcia wokalne czy muzyczne, we wskazanym okresie kontynuowaliśmy akcje „Czysta Gmina 

Zaniemyśl zróbmy to razem”, sprzątania terenów leśnych odbyły się w Sołectwach - Jeziory 

Wielkie, Polwica, Pigłowice, Śnieciska, Czarnotki oraz Kępa Wielka, mieszkańcy wykazali się 

dużą aktywnością za co serdecznie dziękujemy w szczególności sołtysom, Pani dyrektor 

Szkoły Podstawowej w Śnieciskach, strażakom z OSP Kępa Wielka, grupie Wędkarstwo 

Zaniemyśl, OSP Czarnotki oraz wszystkim wolontariuszom, finał akcji w Czysta gmina 

Zaniemyśl zróbmy odbędzie się 30 października na Wyspie Edwarda, w dniu 27 października 

odbyło się w sali GOK spotkanie zorganizowane przez Gminną Komisję Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych z doktorem Jakubem Andrzejewskim na temat uzależnienia 

cyfrowego dzieci i młodzieży, 1 października GOK współorganizował zakończenie sezonu 

pojazdów zabytkowych Retro Moto, 10 października w sali GOK odbyło się wręczenie 

stypendium Wójta Gminy Zaniemyśl, 13 października w sali GOK odbyła się uroczystość z 

okazji Dnia Edukacji Narodowej a 18 października odbyła się konferencja Zespołu 

Interdyscyplinarnego do spraw przeciwdziałania przemocy w rodzinie i teraz Gminna Komisja 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, 27 września bieżącego roku w Gminnym Ośrodku 

Kultury odbyło się spotkanie dla rodziców uczniów szkół podstawowych z doktorem Jakubem 

Andrzejczakiem, spotkanie dotyczyło tematyki uzależnień cyfrowych dzieci i młodzież, w 

związku z tym, iż pierwszy wtorek miesiąca w listopadzie przypada w dniu 1 listopada czyli 

dzień wolny od pracy Wszystkich Świętych dyżur psychologa został przesunięty na 8 

listopada bieżącego roku, kolejny wtorek, godziny pozostają bez zmian, aby skorzystać z 

porady nie trzeba się wcześniej rejestrować, natomiast jeśli chcemy poczuć się komfortowo i 

nie czekać w kolejce zachęca się do kontaktu telefonicznego do nas, do Urzędu Gminy czyli 

numer 61 2857580 wewnętrzny 34, Gminna Komisja Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych w ramach działalności informacyjnej i edukacyjnej w zakresie uzależnień w 

tym behawioralnych i przemocy wśród osób starszych zaprasza dnia 26 października 

bieżącego roku do Hali widowiskowo-sportowej w Zaniemyślu na pierwsze z cyklu spotkań, 

spotkanie poprowadzi pani doktor Anna Gogojewicz, udział w spotkaniu jest bezpłatny, czas 

trwania około dwóch godzin, temat spotkania, kompulsywne objadanie się, ortoreksja czyli 

nadmierna koncentracja na zdrowym jedzeniu, zaburzenia odżywiania u osób 60 plus, 

jadłowstręt psychiczny o podłożu neurologicznym i ćwiczenia oddechowe, bardzo serdecznie 

zapraszamy na wykład, jeżeli chodzi o oświadczenia majątkowe, na podstawie artykułu 24 o 

samorządzie gminnym Wójt Gminy Zaniemyśl dokonał analizy oświadczeń majątkowych 

Sekretarza, Skarbnika Gminy, kierowników jednostek organizacyjnych gminy oraz osób 

wydających decyzje administracyjne, osoby zobowiązane do złożenia oświadczeń 
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majątkowych wójtowi złożyły je w ustawowym terminie do 30 kwietnia bieżącego roku 

według stanu na dzień 31 grudnia 2021 roku, analizy danych zawartych w oświadczeniu 

majątkowym dokonuje również Naczelnik Urzędu Skarbowego właściwy ze względu na 

miejsce zamieszkania osoby składającej oświadczenie majątkowe, w związku z powyższym 

Naczelnik Urzędu Skarbowego w Środzie Wielkopolskiej w piśmie z dnia 24 października 

dotyczącym analizy przesłanych mu o świadczeń majątkowych stwierdza, że w toku 

przeprowadzonej analizy uchybienia miały większości charakter formalny, przedstawione 

wnioski w piśmie winny posłużyć do wyeliminowania nieprawidłowości w oświadczeniach 

majątkowych na lata następne, Naczelnik Urzędu Skarbowego w Śremie w piśmie z dnia 20 

października informuje, że w ustawowym terminie wynikającym z ustawy wpłynęły dwa 

oświadczenia majątkowe, w jednym oświadczeniu stwierdzono nieprawidłowości, do osoby 

tej zostanie skierowany pismo, Naczelnik Urzędu Skarbowego Poznań-Wilda w piśmie z dnia 

18 października informuje, że w ustawowym terminie wynikającym z ustawy wpłynęło jedno 

oświadczenie majątkowe, w którym nie stwierdzono nieprawidłowości, nie otrzymaliśmy 

pisma zwrotnego od Wojewody, który analizuje oświadczenie majątkowe Wójta i 

Przewodniczącego Rady ale jest to termin do końca października tak, że myślę, że na pewno 

w ustawowym terminie takie informacje do nas dotrą, do osób, u których stwierdzono 

nieprawidłowości zostaną przesłane pisma i teraz jeszcze jedna informacja, bo wiem, że ona 

też budzi niepokoje i chciałabym tylko ją wyjaśnić, na pewno mieliście Państwo możliwość w 

różnych mediach zwłaszcza w telewizji ale też już w mediach społecznościowych, sprawa 

tabletek jodku potasu, dystrybucja preparatów stabilnego jodu w postaci tabletek jodku 

potasu w sytuacji wystąpienia zdarzenia radiacyjnego, Ministerstwo Spraw Wewnętrznych i 

Administracji w ramach działań z zakresu zarządzania kryzysowego i ochrony ludności 

przekazało Gminie Zaniemyśl za pośrednictwem Komendy Powiatowej Straży Pożarnej w 

Środzie Wielkopolskiej tabletki zawierające jodek potasu, przygotowanie tabletek z jodkiem 

potasu to standardowa procedura przewidziana w przepisach prawa i stosowana na 

wypadek wystąpienia ewentualnego zagrożenia radiacyjnego, jednocześnie informujemy, że 

w obecnej chwili takie zagrożenie nie występuje, a sytuacja jest na bieżąco monitorowana 

przez Państwową Agencję Atomistyki, służby odpowiedzialne za bezpieczeństwo państwa są 

w ciągłej gotowości, wydanie preparatów w punktach wydawania nastąpi po decyzji Ministra 

Spraw Wewnętrznych i Administracji o rozpoczęciu akcji wydawania tabletek jodku potasu, 

faktycznie te tabletki znajdują się u nas Urzędzie Gminy i dopiero na, na taką informację 

otrzymaną od Ministra Spraw Wewnętrznych dopiero będzie to dystrybuowane, ale znaczy 

to tyle, że należy wiedzieć jak w takim wypadku się zachować i gdzie szukać pomocy dlatego 
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też to wszystko czytam, mamy wyznaczone punkty na terenie gminy, gdzie po takim 

ogłoszeniu należy się zgłosić i tam ten preparat będzie można dla całej rodziny odebrać, w 

Szkole Podstawowej w Zaniemyślu, w Szkole Podstawowej w Śnieciskach, Szkoła 

Podstawowa w Pigłowicach, Przedszkole Samorządowe Kolorowy Świat, Niepubliczne 

Przedszkole artystyczno-językowe Kreatywne Brzdące w Zaniemyślu, prywatne Niepubliczne 

Przedszkole i Żłobek A kuku, Niepubliczne Przedszkole Mali Odkrywcy w Czarnotkach, 

Przychodnia Lekarza Rodzinnego Proximus w Zaniemyślu, Apteka Topfarm Zaniemyśl, Apteka 

Magdalenka Zaniemyśl no i u nas w Urzędzie Gminy w Zaniemyślu, punkty te zostaną 

uruchomione niezwłocznie po otrzymaniu komunikatu o konieczności rozpoczęcia 

dystrybuowania tabletek wśród ludności niezależnie od pory dnia czy nocy, dystrybucja 

tabletek z jodkiem potasu rozpocznie się w momencie zagrożenia na polecenie Wojewody 

Wielkopolskiego i teraz zasady odbioru preparatów jodowych w punktach wydawania na 

terenie gminy Zaniemyśl, do punktu wydawania preparatów może zgłosić się każdy 

znajdujący się na terenie gminy z aktualnym dokumentem tożsamości, dowód osobisty, 

paszport, prawo jazdy, wydawanie preparatów jodowych następuje wyłącznie osobom 

pełnoletnim dla członków rodzin do 60 roku życia, nie ma możliwości przyjęcia preparatów 

jodowych na obszarze obiektów wydawania, zażycie preparatu jodowego należy podjąć poza 

obiektem wydawania, wydawanie preparatów jodowych będzie następowało zgodnie z 

kolejnością zgłoszenia się do punktu, wszelkie próby destabilizacji wydawania preparatów 

rozwiązywać będą patrole Policji i tutaj jeżeli Państwo wejdziecie na informacje na stronie 

naszej gminy jest również podana, podane jest też dawkowanie tak, że przy wydawaniu 

takich preparatów trzeba będzie podać wiek osób, które, które ten preparat mają przyjąć 

tak, żeby można było to zrobić ale tak jak powtarzam nie ma, aktualnie nie ma takiego 

zagrożenia ale tak jak powiedziałam dobrze jest być przygotowanym i wiedzieć jak się 

zachować w takiej powiedzmy sobie trudnej i ekstremalnej sytuacji, to z mojej strony 

wszystko dziękuję bardzo  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

bardzo dziękuję Pani Wójt czy są pytania do przedstawionej informacji, proszę radny Tomasz 

Grabowski  

 

radny Tomasz Grabowski 

bardzo dziękuję, Pani Wójt ja mam pytania, bo mamy ogłoszone przetargi w tej chwili na 
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zagospodarowanie odpadów i na dostawę energii czy już jakieś oferty wpłynęły, czy 

obawiamy się, że będzie to dla nas trudny czas i może nie być takich oferentów  

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

na razie nie wpłynęły, wpłynęły pytania od jednego oferenta jeżeli chodzi o, jeżeli chodzi o 

odpady, o energię na razie nic nie wpłynęło  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

dziękuję bardzo proszę Radna Katarzyna Gomułkiewicz  

 

Radna Katarzyna Gomułkiewicz 

bardzo dziękuję, mi nasunęły się pytania do trzech wątków, pierwsze to Pani Wójt mówiła o 

konkursie Nasz Zabytek w tym konkursie wnioski o udzielenie grantu na remont zabytków 

mogły składać osoby fizyczne tak, że jak bym mogła prosić o wyjaśnienie w jakim kontekście 

Pani Wójt to mówiła, no bo gmina nie zgłaszała wniosku, zgłaszały osoby fizyczne, znam co 

najmniej trzy osoby, które to zrobiły, być może już Fundacja zwracała się do gminy o 

potwierdzenie, że ewentualnie takie granty przyjęła, nie uchwyciłam tego w jakim to było 

kontekście, dwa, do przetargu też mam pytanie ale trochę inne, bo przetarg na dostawę 

energii został ogłoszony w formule na umowę kompleksową, a nie na samą sprzedaż energii, 

gdzie wydaje się, że szczególnie teraz powinno nam zależeć na jak najbardziej 

konkurencyjnej ofercie, zaletą umowy kompleksowej jest to, że jest jedna umowa, jedna 

faktura i generalnie prosta obsługa ale nie teraz, teraz nam nie o to chodzi, chodzi nam o jak 

najlepszą cenę i takie jest powszechne mniemanie lepsze efekty daje przetarg na samą 

dostawę, a umowę na dystrybucję zawiera się z wolnej ręki na podstawie zwolnienia 

ustawowego więc chciałam zapytać jakie argumenty przeważyły za taką opcją, że jednak 

mamy przetarg na usługę kompleksową, a nie jedynie na dostawę energii, proszę nie mówić, 

że dlatego, że gmina nie ma umowy na dystrybucję no, bo takie jest moje pytanie, dlaczego 

nie ma umowy na dystrybucję i nie może wyłącznie kupować w postępowaniu, które jest 

bardziej konkurencyjne ponieważ nie ma tego wymogu generalnej umowy dostawy z 

operatorem systemu dystrybucyjnego i trzecia uwaga  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

mogę jeszcze na chwileczkę, chciałem przerwać, bo mamy kłopoty z transmisją tak, że 
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zrobimy przerwę i po przerwie to pytanie dobrze to już jest niezależne po prostu ode mnie, 

ogłaszam 10 minut przerwy 

 

10 – cio minutowa przerwa 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

bardzo proszę Państwa radnych o zajmowanie miejsc, przystępujemy do dalszych obrad za 

chwilkę, wznawiam obrady po przerwie, głosu udzielam radnej Katarzynie Gomułkiewicz na 

dokończenie trzeciego pytania  

 

Radna Katarzyna Gomułkiewicz 

bardzo dziękuję, a trzecia uwaga dotyczyła pism, które były skierowane do sołtysów z prośbą 

o opinie, które oświetlenie uliczne może być wygaszane, to pytanie zostało przekazane 

listem poleconym za zwrotnym potwierdzeniem odbioru do 18 Sołectw, każdy taki list 

kosztuje 10 zł, a na dodatek nie ma żadnej gwarancji, że zostanie odebrany szybko, są takie 

miejsca w naszej gminie wszyscy to wiemy, gdzie listonosze docierają raz na dwa tygodnie a 

Państwo oczekiwali tej odpowiedzi zwrotnej w miarę szybko w ciągu 5 dni więc wysłanie tych 

listów poleconych za zwrotnym potwierdzeniem odbioru nie dość, że było strasznie drogie to 

jeszcze nieefektywne, a przecież wszyscy sołtysi mają założone skrzynki mailowe w domenie 

zaniemysl.pl i pewnie tę informację uzyskali Państwo by szybciej i taniej gdyby w ten sposób 

to zostało zadane pytanie, dziękuję  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

dziękuję bardzo, bardzo proszę Panią Wójt  

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

może zacznę od końca, jeżeli chodzi o odczytywanie e-maili przez sołtysów to jest 

praktycznie bardzo, bardzo niewielkie, powiem tak, że tym zajmował się referat Inwestycji, 

faktycznie było to, muszę sprawdzić tak, bo nie wiem czy do niektórych sołtysów czy do 

wszystkich pewnie może tam gdzie, gdzie nie było możliwości przekazania tej informacji taka 

informacja tak została wysłana  
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Radna Katarzyna Gomułkiewicz 

system kombinowany e-mail plus powiadomienie SMS-em, bo dostają sołtysi powiadomienia 

SMS z e-sesji więc może jakoś tak połączone te dwie  

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

jeżeli chodzi o e-mail to powiedzmy sobie szczerze nie funkcjonuje to u nas, jest mało 

efektywne po prostu nie jest to sprawdzane i wydaje się, że pracownicy wybrali taki, taką 

metodę, która była najefektywniejsza myślę, że oprócz tego, oprócz tego też rozmawiali z 

sołtysami i z tego co wiem chyba większość sołtysów już, już tutaj odpowiedziało, jeżeli 

chodzi o przetarg na energię elektryczną no to powiem tak, że przetarg wykonuje ta sama 

firma, która do tej pory tym się zajmowała z tego co wiem po prostu firma jak, jeżeli chodzi o 

dystrybucję dalej czy, czy wybiera zawsze jak najtańszych, jak najtańszych tutaj te oferty więc 

myślę, że tutaj takiego ryzyka nie ma, że coś będzie, że jeżeli, że jeżeli jest to przetarg 

kompleksowy, a miałby być rozdzielony, że będzie, że będzie gorzej tak, czy będzie drożej, 

zwłaszcza teraz, że mamy już można powiedzieć ustalone te ceny maksymalne i chyba 

takiego tutaj ryzyka nie widzę, jeżeli chodzi o konkurs to faktycznie, zwrócił, faktycznie 

głosowali mieszkańcy, zwrócił się do dzisiaj do nas organizator o przedstawienie, o 

przedstawienie tych, tych trzech zabytków z określeniem ich funkcji jaką, jakie mają, jakie 

mają te funkcję pełnić tak, że co będzie dalej to czas pokaże,  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

dziękuję bardzo czy jeszcze ktoś z Państwa radnych chciałby zapytać się o informację, nie 

widzę, przejdziemy do kolejnego punktu, punktu czwartego, interpelacje i zapytania radnych  

4. Interpelacje i zapytania Radnych. 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

czy ktoś z Państwa radnych chciał złożyć interpretację, też nie widzę, przyjedziemy do punktu 

piątego, odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych 

 

5. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
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ten punkt zostaje wyczerpany, bo na ostatniej sesji nie było interpelacji w związku z tym 

przechodzimy do punktu szóstego, podjęcie uchwał, w podpunkcie pierwszym w sprawie 

rozpatrzenia skargi z dnia 26 września 2022 roku na działanie Wójt Gminy Zaniemyśl, bardzo 

proszę Przewodniczącą Komisji Skarg, Petycji i Wniosków o przedstawienie projektu uchwały 

 

6. Podjęcie uchwał: 

 

1) projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 26 września 2022 r. na działanie 

Wójt Gminy Zaniemyśl przedstawiła radna Kamila Kołacka Przewodnicząca Komisji Skarg, 

Petycji i Wniosków 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

dziękuję bardzo, czy są pytania, proszę radny Bartosz Biskup  

 

radny Bartosz Biskup 

dziękuję Panie Przewodniczący, Panie Przewodniczący, Pani Wójt, Wysoka Rado, Szanowni 

Państwo, chciałbym w kilku zdaniach odnieść się do tej uchwały, przede wszystkim 

uzasadnienie tej uchwały nie odnosi się do tytułu skargi, bo skarżąca wyraźnie tutaj oskarżyła 

Panią o stratę dla gminy Zaniemyśl w wysokości 155156 zł 87 gr absolutnie gmina Zaniemyśl 

nie poniosła takiej straty poza tym nie zostało naruszone prawo zamówień publicznych, bo 

gdyby tak się stało to dofinansowanie w kwocie 1800000 zł na to nie zostałoby gminie 

Zaniemyśl przyznane, to chyba, to chyba jasne, konkretna i realna różnica między pierwszym 

a drugim przetargiem to 7757 się i 88 gr natomiast należy zwrócić uwagę na fakt kiedy to się 

działo ponieważ ten przetarg otwarcie nastąpiło 2 lutego a trzy tygodnie później Rosja 

zaatakowała Ukrainę co wpłynęło na światową gospodarkę, na cenę materiałów myślę, że co 

do tego nikt z nas nie ma wątpliwości, Szanowni Państwo zarówno skarga jak uchwała 

komisji nie ma nic wspólnego z rzeczywistością jest tylko i wyłącznie atakiem na Panią Wójt i 

elementem gry politycznej, wiadomo każdy z nas ma kalendarz i każdy z nas widzi, że każda 

kolejna komisja i sesja przybliża nas do wyborów więc jak w jednym z popularnych 

teleturniejów zaczyna się gra na siebie uczestników, taka prawda, no nie oszukujmy się, a jak 

już jesteśmy przy przetargach to jak tutaj komisja Skarg Wniosków i Petycji oskarża i uznaję 

tą winę Pani Wójt to może porozmawiamy o przetargu na budowę pomostu, o tym 

porozmawiamy, bo o tym nikt tutaj do tej pory słowa nie powiedział, pierwszy przetarg 

kwiecień 2021 został nierozstrzygnięty, w 2022 roku mieliśmy dwa przetargi pierwszy 
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również został nierozstrzygnięty i co ciekawe w obu tych przetargach wystąpił tylko jeden 

oferent, tak stanowiła specyfikacja, natomiast później na wniosek Pani Wójt i Pana 

kierownika tak naprawdę projektant dopuścił do zastosowania równoważnych materiałów, 

jaki był efekt, zgłosił, zgłosili się tańsi oferenci 600 000 zł za to zadanie, milion złotych 

oszczędności, milion złotych oszczędności dla gminy Zaniemyśl, rozmawiajmy o faktach, więc 

poza tym jeszcze jedna kwestia, sprawa naszego wiejskiego źródełka Pani Wójt gdyby 

zechciała Pani nam nakreślić sprawę przy szkole podstawowej u nas byłbym wdzięczny, bo 

nie chciałbym żadnego z tych faktów pominąć, tą już podsumowując, Szanowni Państwo 

jeżeli chcecie brać udział w tej grze proszę bardzo każdy ma do tego prawo ale każdy w domu 

ma lustro więc jeżeli chcecie w nie sobie spojrzeć, słucham Panie radny, ale z czego Pan się 

śmieje teraz  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

ale proszę bez takiej polemiki, przepraszam  

 

radny Bartosz Biskup 

ale to nie jest mowa niewerbalna, Pan się śmieje z czego  

 

radny Michał Marciniak 

ale ja się nie śmieję z Pana wypowiedzi Panie radny Biskup, Pana uwagi są nie na miejscu  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

bardzo przepraszam Panowie, Panowie to jest sesja Rady Gminy, przepraszam  

 

radny Bartosz Biskup 

bardzo bym prosił, żeby Pan zachował powagę  

 

radny Michał Marciniak 

ja zachowuję powagę  

 

radny Bartosz Biskup 

bardzo, bardzo dziękuję i bardzo będę wdzięczny  
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Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

proszę bardzo o ciszę, Panowie to jest sesja Rady Gminy  

 

radny Bartosz Biskup 

tak, że podsumowując ta skarga jest niepoważna i jest kłamstwem, w którym każdy, który 

zagłosuje za jej przyjęciem będzie brał udział, dziękuję bardzo  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

dziękuję bardzo, proszę radny Marek Stroiwąs  

 

radny Marek Stroiwąs 

Panie Przewodniczący, Szanowna Rado, Pani Wójt, jako członek Komisji Skarg, Wniosków i 

Petycji Rady Gminy Zaniemyśl zgłaszam zdanie odrębne dotyczące uzasadnienia do uchwały 

nr XLVII Rady Gminy Zaniemyśl z dnia 24 października 2022 roku w sprawie rozpatrzenia 

skargi z dnia 26 września 2022 roku na działanie Wójt Gminy Zaniemyśl Justyny Dąbrowskiej, 

tytuł skargi brzmiał - przedmiotem skargi jest utrata dla budżetu gminy Zaniemyśl na skutek 

błędów urzędniczych kwoty 155176 zł 87 gr w związku z realizacją zadania pod nazwą 

'Budowa ulicy Morelowej i Wiśniowej w Łęknie', przedmiotową skargę komisja Skarg, 

Wniosków i Petycji Rady Gminy Zaniemyśl rozpatrywała na posiedzeniu nr 11, w dniu 11 

października 2022 roku w składzie radna Kamila Kołacka Przewodniczącą Komisji oraz 

członkowie komisji radna Katarzyna Gomułkiewicz, radny Tomasz Grabowski, radny Marek 

Stroiwąs, w uzasadnieniu do wyżej wymienionej uchwały Rady Gminy Zaniemyśl komisja 

Skarg, Wniosków i Petycji nie odnosi się wprost do treści skargi złożonej na działanie Wójt 

Gminy Zaniemyśl, skarżąca wskazała bowiem, że przedmiotem jej skargi jest utrata dla 

budżetu gminy Zaniemyśl na skutek błędów urzędniczych kwoty 155176 zł 87 gr w związku z 

realizacją zadania pod nazwą 'Budowa ulicy Morelowej i Wiśniowej w Łęknie', zadanie pod 

nazwą 'Budowa ulicy Morelowej i Wiśniowej w miejscowości Łękno' na działkach o numerze 

ewidencyjnym 149/15, 149/20, 149/24, 149/34, 183 obręb ewidencyjny Łękno, jednostka 

ewidencyjna Zaniemyśl otrzymało dofinansowanie w ramach Programu Rządowy Fundusz 

Polski Ład, program inwestycji strategicznych, zgodnie z regulaminem naboru wniosków o 

dofinansowanie z Programu Rządowego Funduszu Polski Ład program inwestycji 

strategicznych wynika, że maksymalne dofinansowanie wniosku może wynieść 95% brutto 

kosztów planowanej inwestycji, pozostałe 5% kosztów brutto planowanej inwestycji pokrywa 
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beneficjent czyli w tym przypadku gmina Zaniemyśl, przyznane środki w wysokości 95% 

kosztów brutto inwestycji oszacowanych na podstawie kosztorysu inwestorskiego Rządowy 

Fundusz Polski Ład przyznaje w postaci promesy wstępnej, promesy wstępnej czyli 

przyrzeczenie, że środki w wysokości 95% wskazanej we wniosku kwoty zostaną gminie 

przekazane, w przypadku gminy Zaniemyśl dla inwestycji polegającej na budowie ulicy 

Morelowej i Wiśniowej w Łęknie całkowita wartość kosztorysu wyżej wymienionego zadania 

wynosiła 1977070 zł i 23 gr zatem wstępna promesa w wysokości 95% wynosiła 1878216 zł i 

72 gr zł, gmina Zaniemyśl mogła więc otrzymać z Programu Polski Ład maksymalnie kwotę 

1878216 i 72 gr, promesa wstępna na tą kwotę została gminie przez Rządowy Fundusz Polski 

Ład program inwestycji strategicznych przyznana, nie oznaczało to w żadnym przypadku 

automatycznie przekazania czyli przelania środków w kwocie 1878216,72 zł na konto gminy 

Zaniemyśl po rozstrzygnięciu konkursu, pozostały koszt inwestycji w wysokości 5% wartości 

kosztorysu inwestorskiego kwotę 98853 zł i 51 gr gmina musiała dołożyć z własnego budżetu, 

w wyniku przeprowadzonych przez gminę Zaniemyśl postępowań przetargowych uzyskano 

następujące kwoty w pierwszym przetargu, otwartego 2 lutego 2022 roku najniższa oferta 

wynosiła 1812843 zł 13 gr brutto, dofinansowanie z Programu Polski Ład w wysokości 95% 

kosztów wyniosło zatem 1702200 zł 97 gr brutto, wkład własny gminy Zaniemyśl wyniósł 5% 

tej sumy czyli 90642 zł 16 gr brutto, w drugim przetargu, którego otwarcie nastąpiło w dniu 9 

marca 2022 roku najniższa oferta wyniosła 1968000 zł brutto dofinansowanie z Programu 

Polski Ład w wysokości 95% kosztów wyniosło zatem 1968000 zł z czego 95% daje nam 

1869600 zł brutto, wkład własny Gminy wyniósł 5% czyli 98400 zł brutto zatem różnica 

pomiędzy przetargiem numer jeden otwartego 2 lutego i przetargiem numer 2, którego 

otwarcie nastąpiło w dniu 9 marca dla budżetu gminy Zaniemyśl wyniosło 7757 zł i 88 gr 

brutto, gmina Zaniemyśl musiała zapłacić ze swojego budżetu wykonawcy robót związanych 

z budową ulicy Morelowej i Wiśniowej w Łęknie kwotę wyższą o 7757 zł 88 gr brutto a nie 

przywoływaną w skardze kwotę 155176 zł 87 gr, wobec czego uznanie skargi o treści - 

przedmiotem skargi jest utrata dla budżetu gminy Zaniemyśl na skutek błędów urzędniczych 

kwoty 155176 zł 87 gr w związku z realizacją zadania pod nazwą Budowa ulicy Morelowej i 

Wiśniowej w Łęknie na działanie Wójta Gminy Zaniemyśl jest całkowicie bezzasadne, budżet 

gminy Zaniemyśl co zostało dowiedzione nie stracił bowiem kwoty 155176 zł 87 grosze czego 

skarga dotyczyła, powoływanie się w uzasadnieniu do uchwały nr XLVII Rady Gminy 

Zaniemyśl z dnia 24 października 2022 roku w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 26 września 

2022 roku na działanie Wójt Gminy Zaniemyśl Justyny Dąbrowskiej na stwierdzenie, że 

według komisji, po pierwsze, pieniądze z Programu Rządowego były częścią budżetu gminy 



str. 22 

 

Zaniemyśl na 2022 rok, po drugie, większy wydatek pieniędzy ze źródeł zewnętrznych jest 

ciągle większym wydatkiem pieniędzy publicznych nie ma nic wspólnego z treścią skargi, 

która dotyczyła wprost kwoty 155176 zł 81 gr jakoby utraconych z budżetu gminy Zaniemyśl 

na skutek błędnych działań urzędniczych należy także zwrócić uwagę na fakt, że przyznanie 

promesy wstępnej gminie Zaniemyśl na kwotę 1878216 zł 72 grosze przez Rządowy Fundusz 

Polski Ład program inwestycji strategicznych nie oznaczało w żadnym wypadku 

automatycznego przekazania czyli przelania środków w kwocie 1878216 zł 72 grosze na 

konto gminy Zaniemyśl po rozstrzygnięciu konkursu, kwota taka nigdy na konto budżetu 

gminy Zaniemyśl nie wpłynęła zatem nigdy nie miał miejsca zwrot jakichkolwiek środków do 

Rządowego Funduszu Polskich Ład program inwestycji strategicznych, rozliczenie środków w 

wysokości 95% kwoty uzyskanej w drugim przetargu to jest kwoty 1869600 zł brutto 

dokonano zgodnie z zasadami funkcjonowania Rządowego Funduszu Polski Ład program 

inwestycji strategicznych po zakończonej inwestycji, wtedy to do budżetu gminy Zaniemyśl 

wpłynęła kwota 1869600 zł brutto, która następnie po odbiorze i rozliczeniu inwestycji 

została przelana na konto wykonawcy, jako radny Gminy Zaniemyśl staram się wykonywać 

swój mandat radnego w należytym obowiązkiem zgodnie z moją najlepszą wiedzą oraz 

zgodnie z istniejącymi przepisami i z sumieniem uważam, że praca w Komisji Skarg Wniosków 

i Petycji ma szczególny charakter, przed zajęciem stanowiska komisja powinna wnikliwie i ze 

szczególną starannością przeanalizować wszystkie fakty oraz jeśli jest to możliwe wysłuchać 

wyjaśnień osób mających wiedzę w procedowanym temacie, dlatego jestem zażenowany 

faktem, że Komisja Skarg Wniosków i Petycji Rady Gminy Zaniemyśl podczas rozpatrywania 

na posiedzeniu nr 11, w dniu 11 października 2022 roku skargi na Wójt Gminy Zaniemyśl nie 

poprosiła o wyjaśnienia Pani Wójt oraz Pani Skarbnik Gminy Zaniemyśl czy też wykonawcę 

robót, z wyjaśnień jakie złożyła Pani Wójt na sesji Rady Gminy Zaniemyśl w dniu 26 września 

2022 roku wynika jasno jaka była dla gminy Zaniemyśl różnica kwot pomiędzy przetargami 

czyli 7757 zł i 88 gr, Pani Wójt wskazała również na fakt, że otwarcie ofert w pierwszym 

przetargu nastąpiło w dniu 2 lutego, a drugiego przetargu w dniu 9 marca co miało istotny 

wpływ na wycenę kosztów zadania Budowa ulicy Morelowej i Wiśniowej w Łęknie przez 

wykonawców, w dniu 24 lutego 2022 roku rozpoczęła się bowiem wojna na Ukrainie co 

spowodowało skokowy i drastyczny wzrost cen materiałów budowlanych i paliw, zarówno 

pierwszy przetarg jak i drugi przetarg wygrał ten sam wykonawca, który według słów Pani 

Wójt jasno zadeklarował, że nie wykonałby tego zadania w kwocie jaką zaproponował w 

pierwszym przetargu, wykonawca zwróciłby się do gminy Zaniemyśl z wnioskiem o 

zwiększenie kwoty należnej za wykonane prace to jest o waloryzację wynagrodzenia czyli 
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zmianę umowy z uwagi na nadzwyczajny wzrost cen zatem wtedy właśnie mogła zaistnieć 

sytuacja, że z budżetu gminy Zaniemyśl dodatkowo należałoby przeznaczyć środki na 

pokrycie roszczeń wykonawcy robót na ulicy Morelowej i Wiśniowej Łęknie, przypomnę 

tylko, że całkowity koszt inwestycji w pierwszym przetargu wyniósł 1812843 zł i 13 gr a 

dofinansowanie z Programu Polski Ład w wysokości 95% kosztów wyniosło 1722200 zł i 97 gr 

i to na kwotę 1722200 zł i 97 gr brutto gmina Zaniemyśl otrzymałaby promesę i w efekcie 

dofinansowanie końcowe, każda kwota powyżej 1812843 zł i 13, o którą wystąpiłby 

wykonawca robót na ulicy Morelowej i Wiśniowej w Łęknie prawdopodobnie musiałaby 

zostać pokryta z budżetu gminy Zaniemyśl co oznaczałoby dla gminy większy wydatek, po 

posiedzeniu Komisji Skarg Wniosków i Petycji w dniu 11 października 2022 roku odniosłem 

wrażenie, że konkluzja w sprawie omawianej skargi została ustalona już wcześniej i żadne 

fakty nie mogą tego zmienić, nie zaproszono na posiedzenie ani Pani Wójt, ani Pani Skarbnik, 

ani nie poproszono o wyjaśnienia ponieważ te ustalenia zostały poddane konfrontacji w 

wyniku, której należało by ustalić stan faktyczny zgodny z prawdą, odmiennie do ustaleń 

komisji, moim zdaniem nie tak powinna wyglądać rzetelna i uczciwa praca Komisji Skarg 

Wniosków i Petycji, jako radny Gminy Zaniemyśl nie mogę potwierdzić ustaleń Komisji Skarg 

Wniosków i Petycji niezgodnych ze stanem faktycznym, prawdą i faktami ustaleń, które nie 

mają na celu wyjaśnienia sprawy ale są aktem czysto politycznego ataku na Panią Wójt 

Justynę Dąbrowską ataku, który ma zdyskredytować Panią Wójt w oczach mieszkańców 

Gminy Zaniemyśl, a przecież podkreślenia wymaga, podkreślenia wymaga, że inwestycja 

budowy ulicy Morelowej w Zaniemyślu została zrealizowana sukcesem, sfinansowana w 

znacznym stopniu ze środków pozyskanych z zewnątrz przy czym cała procedura została 

przeprowadzona w sposób transparentny i zgodny z prawem, co niewątpliwie jest zasługą 

rzetelnej pracy Pani Wójt, jej zaangażowania na rzecz gminy, z poważaniem radny Marek 

Stoiwąs, chciałbym jeszcze tylko dodać, że była to chyba największa inwestycja drogowa, 

która została zrobiona za jednym razem w naszej gminie i dlatego chciałbym prosić radnych, 

żeby głosowali przeciwko tej uchwale, dziękuję bardzo  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

bardzo dziękuję, poproszę radna Kamila Kołacka  

 

radna Kamila Kołacka 

dziękuję Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo, przed sobą mam protokół ze spotkania 

posiedzenia Komisji Skarg Wniosków i Petycji z dnia 11 października, a w ogóle zacznę od 
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tego, że Panie radny Stroiwąs, Panie radnej Biskup, Panów uwagi są naprawdę żenujące, jaka 

gra polityczna o czym Panowie mówią, szczerze wątpię, w każdym razie tak jak Pan radny 

Stroiwąs powiedział dlaczego na komisji zabrakło obecności Pani Wójt, ano dlatego, że każdy 

z członków komisji mógł zapoznać się i to zrobił z nagraniem właśnie z komisji wspólnej Rady 

Gminy Zaniemyśl z 21 lutego jak również z 26 września z nagraniem z sesji Rady Gminy i 

uznaliśmy jako, jako komisja, że te nagranie nam wystarczą, Szanowni Państwo komisja 

sporządziła projekt uchwały i każdy z Pań i Panów radnych zapoznał się z projektem uchwały 

i wyrazi swoją wolę w głosowania, dziękuję to tyle  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

dziękuję bardzo, bardzo proszę Panią Skarbnik, tam jest tak, tam jest czynny mikrofon  

 

Skarbnik Gminy Agnieszka Scheffler 

ja bym tylko chciała tylko wyłącznie odnieś się do kwestii, do kwestii budżetowej, uważam, 

że teza zawarta w tej skardze jest nieprawdziwa z czego to wynika, wynika to przede 

wszystkim ze specyfiki, ze specyfiki wstępnej promesy, a także zasad uruchamiania środków 

pochodzących z Funduszu Polski Ład, tak jak Państwo wiecie tu już wiele, że tak powiem, 

kwot czy rzeczy będę powielać, padły one z ust moich przedmówców, udało się gminie 

otrzymać dofinansowanie tej inwestycji wstępnym potwierdzeniem tego dofinansowania 

była tak zwana wstępna promesa co ona dla nas oznaczała, bo był to dokument na mocy, 

którego mogliśmy wprowadzić do budżetu środki, które tak naprawdę pozwalały nam na 

realizację, tą inwestycję zrealizować, wiele razy na wspólnej komisji czy na sesji omawiany 

był temat realizacji właśnie budowy tej drogi, było powiedziane, że bez środków 

zewnętrznych niestety nie uda się jej zrealizować, w związku z powyższym po otrzymaniu tej 

wstępnych pomocy i kwoty wynikającej z tej wstępnej promesy, umieszczenia jej w budżecie 

można było rozpocząć samą procedurę, procedurę przetargową, co to dla nas oznaczało, 

oznaczało to na pewno to, że w tym momencie gmina tych pieniążków nie otrzymała i nie 

było pewne czy w takiej wysokości te środki otrzyma czyli tak jak była mowa wcześniej na 

tym etapie również nie trzeba było żadnych środków ewentualnie po rozstrzygnięciu 

przetargu zwracać, po przeprowadzeniu procedury przetargowej tak jak wszystkie 

samorządy, które otrzymały dofinansowanie składaliśmy wniosek o wystawienie już tej 

promesy właściwej na kwotę wynikającą już samego przetargu, sama kwota wynikająca z tej 

promesy właściwej wpłynęła do gminy 26 września w kwocie 1869600 zł, wpłynęła ona z 

Banku Gospodarstwa Krajowego i pozwoliła nam uregulować zobowiązania wobec 
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wykonawcy tej inwestycji, to co chciałbym Państwu powiedzieć najważniejsze to, to, że tak 

naprawdę gmina nie straciła środków, o których jest mowa w tej skardze czyli nie utraciła 

155156 zł i 87 gr tylko tak naprawdę otrzymała wyższe dofinansowanie w kwocie około 

147000 zł po przeprowadzeniu tej drugiej procedury przetargowej, to też zostało tu 

wspomniane, ja wypowiadam się tylko od strony budżetowej, należało te zmiany w samym 

przetargu wprowadzić, bo bez tego, no tego dofinansowania gmina by nie otrzymała, czyli 

kwota zawarta w tej promesie wstępnej, która została pierwotnie ujęta w budżecie nie 

oznaczała jeszcze, że gmina te środki otrzyma i tak jak powiedziałam gmina nie utraciła 

dochodu w wysokości dochodów, nie utraciła, budżet gminy nie stracił kwoty 155156 zł 87 gr 

tylko po przeprowadzeniu tej drugiej procedury przetargowej do budżetu gminy wpłynęło 

dofinansowanie wyższe o kwotę około 147000, to jest moja wypowiedź jeżeli chodzi o 

kwestie tej skargi takich wyjaśnień bym Państwo udzieliła na komisji jeśli bym mogła w niej 

uczestniczyć, dziękuję  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

bardzo dziękuję Pani Skarbnik i radna Katarzyna Gomułkiewicz  

 

Radna Katarzyna Gomułkiewicz 

bardzo dziękuję, myślę, że niepotrzebnie tutaj czepiamy się po prostu słówek próbując 

wyłuskać tezę zwracając uwagę na tytuł, intencją tej skargi było zwrócenie uwagi na źle 

przeprowadzone postępowanie i do tego zamawiający się przyznał, unieważniając to 

postępowanie więc to nie jest żadne odkrycie Ameryki, żadnej gry w tym nie ma, bo wiemy o 

tym, że tak się stało od lutego i gdyby nie to, że ta skarga wpłynęła to nikt by się pewnie nad 

tym tematem aż tak bardzo nie pochylał, a że skarga wpłynęła to trzeba było ją rozpatrzeć i 

kropka tyle  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

dziękuję bardzo, radna Jolanta Jóźwiak, proszę bardzo  

 

radna Jolanta Jóźwiak 

ja jeszcze chciałam się coś zwrócić do Pani Wójt, do radnych, a przede wszystkim do Komisji 

Skargi i Petycji, żeby to była nauczka na przyszłość należałoby gdy wpływa skarga należy to 

przejrzeć wnikliwie, z powagą, bez awersji do danych osób zapoznać się, a przede wszystkim 

wysłuchać jedną i drugą, bo to jest podstawa do wydania jakieś, do procedowania takiej tej i 



str. 26 

 

wydania takiej uchwały dla mnie ta uchwała, która tu jest stworzona żebyśmy głosowali to 

jest sąd kapturkowy, kapturowy, to jest sąd kapturowy, bo bez możliwości wypowiedzenia, 

bez strony poddaje się nam taką uchwałę do głosowania i tak jak ja tu jeszcze na wstępie 

powiedziałam już na komisji teraz bardziej mi rozjaśnił tutaj kolega rady Marek Stroiwąs, 

naprawdę to można skrzywdzić daną osobę, to naprawdę trzeba wziąć z jakąś powagą, z 

jakimś tym, bo tu łatwo jest kogoś zgnębić i nie wiadomo jeszcze co, dziękuję  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

dziękuję bardzo, proszę radny Tomasz Grabowski  

 

radny Tomasz Grabowski 

bardzo dziękuję, ja już to co miałem powiedzieć, powiedziałem na komisji natomiast 

dopowiem jeszcze jedną rzecz, Szanowni Państwo, to nie chodzi o kwotę, chodzi o to, że 

zostały uchylone procedury i wszyscy o tym wiemy, gdyby skarga była na 7800 zł to nikt by 

piany w tej chwili nie bił, to, że ktoś źle nieumiejętnie, nie wiedział czy może coś źle wpisał 

nie świadczy o tym, że procedura przetargowa została dobrze przeprowadzona i tego się 

trzymajmy, dziękuję  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

dziękuję  

 

radna Jolanta Jóźwiak 

Panie radny Grabowski  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

udzielam głosu, przepraszam  

 

radna Jolanta Jóźwiak 

ja poproszę o głos  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

chwileczkę, trzeba nacisnąć ad vocem, w tej chwili kolega Marek Stroiwąs  

 

radny Marek Stroiwąs 
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zadaniem komisji było rozpatrzenie skargi, a nie rozpatrywanie czy były popełnione 

jakiekolwiek błędy proceduralne, skarga dotyczyła konkretnie kwoty 155000 i tym się 

powinniśmy zająć, a nie jakby nie wiem proceduralnym jakimiś sprawami czy innymi 

sprawami chodziło o to, żeby rozpatrzyć daną skargę, dziękuję bardzo  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

dziękuję, radna Jolanta Jóźwiak ad vocem  

 

radna Jolanta Jóźwiak 

chcę tutaj jeszcze odnośnie do wypowiedzi radnego Grabowskiego, Panie Tomku nie ma 

ludzi nieomylnych, w każdej, przy sporządzaniu wniosków przy tym każdy z nas może 

popełnić błąd ale to akurat w tym przypadku tak jak tutaj i Pani Skarbnik się wypowiedziała i 

tutaj radny akurat budżet gminy nie ucierpiał na tym więc dlaczego mamy osądzać Panią 

Wójt, że ona nie dopatrzyła tego i taka sytuacja zaistniała przecież to można podejść w jakieś 

taki no naprawdę zrozumiały sposób, a nie, nie od razu tak, taki  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

dziękuję bardzo, jeszcze pytanie do radnego Bartosza Biskupa było zgłoszenie  

 

radny Bartosz Biskup 

no i ktoś mnie wyłączył  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

przepraszam to była moja pomyłka, proszę bardzo udzielam głosu  

 

radny Bartosz Biskup 

ja myślę, że przedmówcy powiedzieli wszystko, nie tego dotyczyła skarga i na tym się 

powinniśmy skupić, a jeżeli Pan radny chce jakby procedury tutaj, które są w gminie badać 

no to od tego jesteśmy w Komisji Rewizyjnej, żeby również tym tematem się zająć, a nie 

wykorzystywać skargę, która jest niepoważna do tego, żeby gdzieś tutaj znaleźć winnego, 

jest winny, nie ma sprawy, tym gorzej dla sprawy, dziękuję  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

i ad vocem radny Tomasz Grabowski  
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radny Tomasz Grabowski 

nie dopatrywał bym się żadnej gry politycznej, do wyborów za daleko jeszcze chyba, że Pani 

Kołacka chyba, że to radna Kołacka startuje na Wójta o czym nic nie słyszałem, no sorry 

bardzo, może nie jestem poinformowany i jedno uszczegółowienie to, że nie było 150 tysięcy 

straty wcale nie znaczy, że tej straty nie było, bo była strata tylko w mniejszym wymiarze 

więc nie mówmy, że nie było, dziękuję  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

czy radna Jolanta Jóźwiak jeszcze, nie to przepraszam, tak bardzo proszę Panią Wójt  

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

Szanowni Radni, Szanowni Państwo, mam nadzieję, że będę mogła w końcu zająć głos, bo 

niestety odmówiono mi go, taka jest chyba zasada, że jak się kogoś sądzi to i jedna, i druga 

strona ma prawo do wypowiedzenia swojego zdania, mnie tego tutaj zabrakło, nie 

zapoznaliście Państwo mnie, mnie z tą skargą i to jest tak jakby wydawać wyroki faktycznie 

zaoczny tak, tą możliwość dał mi Pan Przewodniczący zwróciłam się pisemnie o taką, o tą 

skargę żebym mogła się w ogóle z treścią tej skargi zapoznać, Szanowni Państwo, skarga 

faktycznie dotyczy 150 tysięcy, bo to jest nośne 150 tysięcy Dąbrowska straciła, gdzie 

straciła, w którym miejscu jeżeli te pieniądze o 140 tysięcy więcej wpłynęły, majątek Gminy 

się powiększył o te 150 czy 147 tysięcy, to gdzie jest tu strata, strata czytam, strata jako 

postać szkody majątkowej polega na rzeczywistym zmniejszeniu wartości majątku 

poszkodowane, a tu wręcz przeciwnie ten majątek wzrósł, jego wartość wzrosła, mam 

wrażenie, że po prostu faktycznie mieliście Państwo od razu taką tezę i myśleliście za 

skarżącą, jeżeli nie udało się tego no to coś innego tak ale 150 tysięcy zostało nie wiem 

stracone, no nie, wpłynęło i najważniejsze jest to, że zarówno pierwszy i drugi przetarg 

wyszedł poniżej promesy czyli poniżej tego co było w budżecie Gminy zagwarantowane i 

zarówno po stronie gminy i po stronie tego co dostawaliśmy, to jest bardzo ważna rzecz, bo 

my nic nie dołożyliśmy wręcz przeciwnie mamy zrobioną inwestycje za 2 miliony złotych, 3 

ulice, Wiśniowa, Morelowa i Czereśniowa w bardzo dobrej jakości i bez kredytów, bez 

niczego co proponował radny Marciniak, kredyty brać, musi zrobić tą drogę, kredyty brać, w 

tym momencie gdybyśmy, tak Panie, tak w tym momencie gdybyśmy wzięli kredyt pewnie 

już byśmy nic do końca nie zrobili jest też taka prawda, że te 95%, które dostaliśmy później z 

BGK, które przelało nam na konto pokrywał tak naprawdę przy jednorocznych zadaniach, 
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pokrywa wykonawca i Szanowni Państwo to jest ogromne Polski Ład dla przedsiębiorcy, 

który realizuje inwestycje to jest ogromne, ogromne obciążenie, bo to jest obciążenie w 

postaci praktycznie 100% tej inwestycji musi wyłożyć, żeby później coś odzyskać i tak 

niestety to jest, że żadnej straty nie było, do Polskiego, do BGK składaliśmy oświadczenie o 

wykonanym przetargu nie w pierwszej wersji tylko w drugiej wersji, inwestycja została 

rozliczona, pieniądze przelane i przelane na konto, na konto wykonawcy, niczego tutaj nie 

było, w 95% Szanowni Państwo dofinansowanie inwestycji, my za ogromną ulicę, za ogromne 

3 ulice mamy, zapłaciliśmy niecałe 100 tysięcy złotych, proszę mi pokazać jakąkolwiek 

inwestycje na terenie gminy Zaniemyśl, która była tak zrobiona, w 95% dofinansowana i 

teraz Szanowni Państwo, tak mam wrażenie, że po prostu z góry miał być taki werdykt i 

koniec, Państwa, Państwa wola ale też trzeba mieć na uwadze to, że nie można poświadczać 

nieprawdy, że te 155 tysięcy zostało, zostało po prostu nie wiem, do budżetu nie wpłynęło 

czy zostało jak, jak w skardze było, zostało na skutek utraty dla budżetu gminy Zaniemyśl, nic 

nie zostało utracone wręcz przeciwnie dlatego też te pieniądze w większej kwocie do 

budżetu gminy wpłynęły, nie wiem Państwo myślicie za skarżącą, to nie jest jej skarga, to jest 

Państwa interpretacja i może trzymajmy się faktów, może Szanowni Państwo, powiem tak, 

że patrząc i analizując budżety, i dofinansowania z poprzednich lat, cofnęłam się tylko do tej 

kadencji, to nigdy, nigdy chyba w dziejach tej Gminy nie było takich dofinansowań i tylu 

wygranych inwestycji jakie mamy w tym roku, przeczytam je, rewitalizacja, już nie mówię o 

ulicy Morelowej i Wiśniowej, na którą dostaliśmy dofinansowanie w kwocie 1869600 zł, 

rewitalizacja plaży w Zaniemyślu 4320000 zł, PSZOK w Jeziorach 3325000 zł, granty PPGR - 

laptopy 635000, Cyfrowa Gmina 166805 zł i 1 gr, Skatepark 123864, dostępność 90075,76, 

Morelowa i Wiśniowa 1869600, razem tych większych rzeczy to jest 10 530 974,77 zł, kiedy i 

w którym momencie historii tej Gminy takie dofinansowanie było, nigdy, po prostu nigdy, 

milion sześćset może dwa, może dwa i pół ale nie 10,5 miliona za te większe, a są jeszcze 

drobiazgi po 20 do 30 tysięcy, cały czas realizujemy i to jest proszę Państwa i to jest praca 

tych urzędników i moja praca, świętsi od Papieża, bank BGK rozliczyło, nie miało żadnych 

wątpliwości, pieniądze przelane, a Państwo nadinterpretujecie coś co powinno być po prostu 

czytane wprost  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

dziękuję bardzo, bardzo proszę radny Michał Marciniak  
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radny Michał Marciniak 

ja tylko chciałem się odnieść do wypowiedzi Pani Wójt, która mi imputuje, że ja namawiałem 

do zaciągania kredytów przez Gminę, nie Pani Wójt ja do tego nie namawiałem, ja tylko 

wskazałem na to, że gmina ma swego rodzaju rezerwy, które są na poziomie około 3 

milionów, mamy bardzo dużą inflację i tak jak to 2 lata temu może były 3 miliony tak dzisiaj 

przy inflacji 20% jak nie większej to jest warte około dwóch milionów czterystu tysięcy 

złotych, ja mówię, żeby w tym kierunku pójść, a nie żeby zaciągać kredyty tak, że tak dla 

uściślenia, a co do samej inwestycji to oczywiście tego nikt Pani nie odbiera, że faktycznie ta 

dotacja jaka została pozyskana była na bardzo wysokim poziomie ale wcześniej też były 

projekty realizowane na takich poziomach i większych, bo chociażby budowa Hali 

widowiskowo-sportowej, która kosztowała gminę 6 milionów netto plus VAT i też gmina 

otrzymała dopłatę w wysokości kilku milionów tak, że to nie jest tak, że wcześniej tych dopłat 

nie było one jak najbardziej występowały, a teraz jest po prostu kontynuacja, dziękuję  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

dziękuję bardzo, bardzo proszę Pani Wójt  

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

Pani Skarbnik, nasza rezerwa na pewno nie jest powiedzmy sobie szczerze na pewno nie jest 

w tej wysokości  

 

radny Michał Marciniak 

może coś się zmieniło ale z tego co pamiętam to była w takiej, w takiej wysokości jakiś czas 

temu jeszcze, tak, rok temu jak rozmawialiśmy o budowie ulicy Morelowej, Wiśniowej to 

było około 3 milionów  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

jeżeli nie ma więcej pytań to przystąpimy do głosowania, zapytam jeszcze Państwo radnych, 

czy ktoś z Państwa radnych nie zapoznał się z przedstawionym projektem uchwały, nie 

widzę, w takim razie proszę o podłączenie głosowania 

 

Głosowano w sprawie: 

rozpatrzenia skargi z dnia 26 września 2022 r. na działanie Wójt Gminy Zaniemyśl 
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Wyniki głosowania 

ZA: 4, PRZECIW: 7, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (4) 

Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Kamila Kołacka, Ewaryst Pankowski 

PRZECIW (7) 

Bartosz Biskup, Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, 

Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Alina Frąckowiak, Michał Marciniak 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Kurpik, Bartłomiej Mieloch 

 

stwierdzam, że uchwała nie została podjęta, skarga została odrzucona  

Uchwała nie została podjęta 

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

dziękuję Państwo radni  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

dziękuję bardzo za głosowanie przechodzimy do punktu 7, wolne głosy i wnioski, czy ktoś z 

Państwa radnych chciałby zabrać głos, proszę bardzo panią Anię o zabranie głosu, może 

łatwiej tam, mamy działające tak  

 

7. Wolne głosy i wnioski. 

 

kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej Anna Zimmer 

ja chciałabym powiedzieć tylko kilka słów korzystając z okazji odnośnie gorącego tematu 

jakim jest obecnie dodatki węglowe i dla innych źródeł, tu Pani Wójt już czytała takie 

ważniejsze informacje ile tych wniosków jest i jak one są wypłacane, w jakiej kwocie, 

natomiast dochodzą nas słuchy, takich gorących komentarzy ze strony mieszkańców i pewnie 

też do Państwa będą one docierały, jakichś skarg, że Ośrodek nie przyznaje, że zostaje bez 

rozpoznania wniosek i tak dalej, ja chciałabym, żeby tak bardzo wyraźnie dotarło do 
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wszystkich Państwa, a także do mieszkańców, że to nie jest jakieś widzimisię, naszego 

pracownika, że komuś przyzna ten dodatek lub nie, gdybyśmy mogły no pewnie byśmy dały 

każdemu kto o taki dodatek się ubiega natomiast no jest ustawa o dodatku węglowym jest 

także ustawa o innych źródłach ciepła i jest tutaj jednoznacznie określone na jakich 

warunkach my te dodatki możemy przyznać tak, że no jest nam nie raz bardzo trudno 

wytłumaczyć osobom, że jest odrębny piec, że są osobne gospodarstwa, natomiast jest jeden 

adres i w tej chwili zgodnie z zapisami ustawy my musimy przyznać no niestety jeden 

dodatek dla tego, który pierwszy złożył wniosek, czasami jest tak, że nawet lokator jakiś tam 

złożył, a właściciel nie zdążył, bo jest później złożony, dwudziestego Sejm przyjął poprawki do 

tej ustawy, kolejne, węglowej, zobaczymy jak ona będzie wyglądała po procedowaniu w 

Senacie, być może będzie taka możliwość, że jeżeli faktycznie będą odrębne piece i będą do 

Centralnej Ewidencji Emisyjności Budynków złożone te deklaracje prawidłowo do 11 

sierpnia, a także będzie odrębna deklaracja śmieciowa, będą mogły te osoby dostać i będzie 

jeszcze raz rozpatrzony ten wniosek, natomiast no naprawdę nie ma tu żadnych jakieś złej 

woli czy intencyjności, żeby ludziom odmówić, no musimy tak procedować jak nam ustawa 

pozwala tak, że chciałabym, żeby to tak jasno do wszystkich dotarło, że tam gdzie jest ta 

możliwość przyznajemy natomiast no też jest nieraz tak, że ludzie zaadoptowali jakieś 

budynki gospodarcze, nie oddali tego legalnie, one są z mocy prawa budynkami 

niemieszkalnymi też nam jest nie wolno na budynki niemieszkalne przyznawać tego dodatku 

tak, że bardzo bym chciała żeby, żeby mieszkańcy nie myśleli, że to jest jakaś zła wola czy 

jakaś no nasza tutaj, no nie wiem jak to nazwać, no musimy po prostu zgodnie z literą prawa 

te dodatki wypłacać tym bardziej, że jest to zadanie zlecone, rządowe, my co tydzień 

raportujemy wykorzystanie tych środków do Rządu tak, że myślę, że tu nic się nie da 

prześlizgnąć i cokolwiek gdzieś pod stołem załatwić czy, czy nie tak jak powinno to być 

załatwione, ja nie mówię, że być może gdzieś jakaś tam drobna będzie pomyłka, zawsze 

można przyjść poprosić o wyjaśnienie, sprostować no jest to bardzo dużo tych wniosków i no 

też nie jesteśmy nieomylne ale, ale no staramy się naprawdę bardzo wnikliwie i starannie te 

sprawy rozpatrywać i to jest to z czym się chciałam z Państwem podzielić, dziękuję bardzo  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

dziękuję bardzo, ja chciałem jeszcze Państwo radnych tu poinformować o analizie 

oświadczeń majątkowych, zgodnie z art. 24h ustawy o samorządzie gminnym radni 

zobowiązani byli do złożenia Przewodniczącemu Rady Gminy oświadczeń majątkowych, w 

ustawowym terminie do 30 kwietnia 2022 roku według stanu na dzień 31 grudnia 2021 roku, 
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oświadczenia zostały złożone przez wszystkich radnych, Naczelnik Urzędu Skarbowego w 

Środzie Wielkopolskiej w piśmie z dnia 2 października bieżącego roku dotyczącym analizy 

przesłanych oświadczeń majątkowych stwierdził nieprawidłowości, nieprawidłowości te 

miały w większości charakter formalny, radni o nieprawidłowościach zostaną poinformowani 

pisemnie tak, aby w przyszłym roku nie zostały popełnione podobne błędy, oświadczenie 

majątkowe Przewodniczącego Rady Gminy zostało przekazane do Wojewody 

Wielkopolskiego i jeszcze jedna informacja, którą nie przekazałem Państwu na komisji, w 

nawiązaniu do, to jest informacja od Przewodniczącego Rady Gminy Krzykosy, w nawiązaniu 

do pisma Przewodniczącego Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą informuję, że na 42 

nadzwyczajnej sesji z dnia 27 września 2022 roku Rada Gminy Krzykosy podjęła stanowisko w 

sprawie wyrażenia sprzeciwu wobec przebiegu kolei dużych prędkości, to jest linia kolejowa 

nr 85 Sieradz-Kalisz Pleszew-Poznań przez teren gminy Krzykosy, żaden z proponowanych 

wariantów nie jest korzystny ani w najmniejszym mierze akceptowany dla interesów Gminy 

Krzykosy oraz jej mieszkańców i tu jest jeszcze to stanowisko, które przyjęła Rada Gminy 

Krzykosy, z mojej strony to by było wszystko, jeżeli nie ma dalszych, jest jedno zgłoszenie, 

radny Tomasz Grabowski  

 

radny Tomasz Grabowski 

no ja mam właśnie pytanie do tego co Pan Przewodniczący przeczytał czy my również jakieś 

stanowisko zajmiemy tak skoro Krzykosy takie stanowisko zajęło to myślę, że nas też to 

dotyczy i w jaki sposób powinniśmy się do tego odnieść  

 

Radna Katarzyna Gomułkiewicz 

ja na komisji wspólnej, 12 września zwracałam uwagę, że być może zajdzie potrzeba zajęcia 

takiego stanowiska wtedy mieliśmy kilka posiedzeń tak dosyć jedno za drugim, nikt nie był 

zainteresowany, a poza tym to spotkanie, które było z mieszkańcami przebiegło w bardzo 

spokojnej atmosferze i wcale nie jestem przekonana, że mieszkańcy oczekują, żeby takie 

stanowisko było zajęte czy faktycznie jest potrzeba ten temat nie wzbudził w naszej Gminie 

takich kontrowersji jak w gminach sąsiednich  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

dziękuję bardzo, Radna Jolanta Jóźwiak jeszcze  
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radna Jolanta Jóźwiak 

chciałam też jeszcze w tej sprawie zajęć głos, bo zwrócił się do mnie mieszkaniec Pigłowic 

akurat to jest osoba, która dotknie gdyby poszła ta trasa tego szybkiego pociągu właśnie tym 

jednym z wariantów to akurat przetnie jego nieruchomość i zwrócił się z takim zapytaniem 

czy w Gminie powstanie taka komisja doraźna odnośnie wywłaszczenia, procesu 

wywłaszczeniowego gdyby ten wariant przeszedł i czy my będziemy też coś i czy robimy coś 

w tej sprawie, jest może tutaj Pan na sali może się wypowie, żeby jeszcze raz radni to 

usłyszeli o co tak dokładnie chodzi, żeby nie było potem niedomówień  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

proszę do mikrofonu  

 

mieszkaniec wsi Pigłowice 

na tym spotkaniu rzeczywiście nie było dużo sprzeciwu, bo jak omija wszystkie zabudowania 

czy nic nie niszczy no to z jakiej racji miałaby być sprzeciw, akurat tak się dzieje, że przez 

moje gospodarstwo, przez całe siedlisko przychodzi ten wariat jeden, który niszczy 

całkowicie do zera i ja bym tak prosił nie wiem czy na piśmie złożyć, żeby Rada się 

ustosunkowała jakoś do tego wariantu czy wystarczy dzisiaj tutaj oficjalnie złożyć wniosek 

czy mam na piśmie złożyć, żeby Rada ustosunkowała się, czy podjęła jakieś stanowisko, a 

gdzie linia idzie no to w Internecie można poszukać, każdy może poszukać i nie ma żadnych 

tajemnic, no to wszystko co chciałem powiedzieć i myślę, że do następnej sesji to już będzie 

wiadomo co Rada zrobi, dziękuję  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

dobrze dziękuję bardzo, proszę panią o zabranie głosu, proszę do mikrofonu  

 

mieszkanka ulicy Ogrodowej 

moje nazwisko Urbanik Hanna i występuje w tej chwili w imieniu mieszkańców ulicy 

Ogrodowej, sama jestem mieszkanką Zaniemyśla i mam posesję przy ulicy Ogrodowej, 

ponieważ dowiedzieliśmy się, że w sprawie naszej ulicy ma się, mają się odbyć konsultacje, 

które zarządzi Pani Wójt dlatego w imieniu mieszkańców i swoim bardzo chcielibyśmy prosić, 

aby te konsultacje odbyły się na ulicy Ogrodowej, to tyle z mojej strony  
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Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

dziękuję bardzo, bardzo proszę Pani Wójt  

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

tak faktycznie ustaliliśmy na spotkaniu z mieszkańcami, przynajmniej dwoma mieszkańcami 

ulicy Ogrodowej, że najlepszym rozwiązaniem tej sytuacji będzie, będą konsultacje 

społeczne, mamy już narzędzia w postaci uchwały i te konsultacje będą się odbywały na 

podstawie tej uchwały  

 

radna Kamila Kołacka 

mogę nie mogę się tutaj zgłosić, chciałam tylko powiedzieć, że myślę że te konsultacje 

powinny się chyba odbyć na ulicy Ogrodowej, to jest chyba najwłaściwsze, no dlaczego nie  

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

nie, dlatego, że mamy, znaczy chodzi o to, myślę, że Pani chodzi o to, żeby ograniczyć do 

mieszkańców ulicy Ogrodowej prawda, bo ale to będzie w tych konsultacjach będzie zawarte 

dlatego, że pierwszy projekt, który był wykonany on był wykonany z pieniędzy chyba 

sołeckich bodajże w 2019 roku i wydaje się, że najlepszym rozwiązaniem będzie faktycznie 

zrobienie konsultacji społecznych dla mieszkańców sołectwa Zaniemyśl i na pewno będzie 

tam przedstawiony Państwa projekt, projekt pieszo-jezdni, w związku z tym, że mamy w tej 

chwili taką ogromną woltę z drogi dwukierunkowej z szerokim chodnikiem na pieszo-jezdnię 

no wydaje się, że to zasadne, bo zanim się podejmie decyzję no możemy ją zmieniać co 2 

lata, co 3 lata ale myślę, że w tej chwili już mamy takie narzędzia wypracowane, które 

pozwolą nam zrobić tak jak chcą mieszkańcy, ja się nie upieram przed, przed projektem drogi 

w tą dwukierunkowej z szerokim chodnikiem, bo jeżeli Państwo zadecydujecie, że to ma być 

pieszo-jezdnia to niech będzie sobie to pieszo-jezdnia tak jak było w pierwotnej formie, na 

samym początku tego, tego jak gdyby etapu projektowego, do którego tak naprawdę nigdy 

nie doszło, też skargi, które były w 2019 roku dotyczyły właśnie tej pieszo-jezdni, że było nam 

zaproponowane pieszo-jezdnia a później okazało się projektujemy drogę dwukierunkową, 

jeżeli Państwo chcecie, będzie większość chciała taką drogę ja nie widzę problemu, żeby, 

żeby taka droga była zrobiona  
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mieszkanka ulicy Ogrodowej 

w takim razie bardzo dziękuję  

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

ależ proszę bardzo  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

dziękuję bardzo jeszcze radny Michał Marciniak  

 

radny Michał Marciniak 

ja mam takie pytanie do Pani Wójt, jak Pani chce te konsultacje przeprowadzić, w jakiej 

formie  

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

w podobnej formie, w podobnej formie jak była robiona, jak były robione tutaj jeżeli chodzi o 

Jeziory Wielkie  

 

radny Michał Marciniak 

to znaczy  

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

to były konsultacje przez Internet i były też w formie papierowej  

 

radny Michał Marciniak 

znaczy szczerze mówiąc, trochę nie mam zaufania do konsultacji przez Internet, tak, no bo 

jeżeli dana osoba będzie miała określone zdanie i tak naprawdę wyrazi swoją opinię 10 razy z 

różnych nośników to wówczas będzie nie wiarygodne i rzetelnie tak  

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

właśnie pracujemy tym, żeby tego, tak nie było, tym bardziej jeżeli chodzi o konsultacje 

papierowe zdarzało nam się, że przychodził ktoś i wrzucał 20 ankiet to jest to, jest to jakieś 

ryzyko aczkolwiek pracujemy też nad tym, żeby, żeby to było jak najbardziej wiarygodne i 

żeby to faktycznie byli mieszkańcy Sołectwa Zaniemyśl  



str. 37 

 

 

radny Michał Marciniak 

ja bym bardzo prosił przed uruchomieniem tych konsultacji, żeby specjalista od IT, który 

będzie się tym zajmował, bo rozumiem, że to ktoś będzie Państwu udostępniał, żeby on nam 

przedstawił na komisji jakie są zabezpieczenia tego systemu i jak on to będzie chronił, że 

dana osoba nie odda 10 razy swojego głosu, dobrze, może mieć tablet, może mieć komputer, 

może w różnych miejscach się logować i może 10 razy oddać głos tak, że bardzo bym prosił 

na ten aspekt zwrócić uwagę  

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

na pewno, na pewno należy to, to bezpieczeństwo i przynajmniej te osoby, które są 

zainteresowane czyli przede wszystkim Sołectwo Zaniemyśl, żeby, żeby to jak najbardziej 

uściślić, doprecyzować, bo myślę, że chyba najbardziej nam zależy na tym, żeby jak 

największa część społeczeństwa była zadowolona z tego, tak, nie jedna osoba, nie 10 ale 

większość  

 

radny Michał Marciniak 

no większość, no i chyba przede wszystkim mieszkańcy tej ulicy, prawda  

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

tak, tylko, że ja też bardzo szanuję wolę mieszkańców ale muszę też patrzeć w szerszej 

perspektywie i mieć na uwadze nie tylko wolę jednego mieszkańca ale i też większości, ta 

ulica tak naprawdę nie będzie służyła tylko mieszkańcom ulicy Ogrodowej ale całemu 

Sołectwu, a jak nie całej gminie i to też trzeba wziąć pod uwagę zresztą to było wzięte pod 

uwagę przy pierwszych konsultacjach, które się odbyły właśnie na ulicy Ogrodowej  

 

radny Michał Marciniak 

to tak jak powiedziałem proszę na komisji, żeby osoba, która będzie to udostępniała w 

Internecie, żeby nam powiedziała jakie są zabezpieczenia przed tym, żeby jeden mieszkaniec 

mógł oddać tylko jedną opinię, jeden głos  

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

dobrze Panie Radny, jeszcze się umówiłam z mieszkańcami, że jak będą już pytania to 

również z jednym z mieszkańców je skonsultuję  
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Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

dziękuję, drodzy Państwo chciałem jeszcze tutaj zaprosić Państwa, raczej, Gminny Ośrodek 

Kultury zaprasza na noc horrorów w Gok-u, pokażą mrożące krew w żyłach filmy, będzie 

kawa i popcorn, przypomnę, że to jest dla dorosłych czyli 18 plus, dobrze jeszcze jedna 

informacja, 30 października, na wyspie odbędzie się Festyn Ekologiczny, będzie 

rozstrzygnięcie konkursu 'Z ekologiczną rzeźbą' podsumowanie akcji oraz wystawa zdjęć 

'Czysta Gmina Zaniemyśl - zróbmy to razem', kiełbasa z ogniska i ekoanimacje dla dzieci, 

zapraszamy, to będzie 30 w niedzielę od 15:00 do 17:00, bardzo proszę jeszcze Pan 

Manikowski  

 

mieszkaniec ulicy Ogrodowej 

dzień dobry, Mateusz Manikowski, witam Państwa, ja zabiorę głos znowu w ulicy Ogrodowej 

dlatego, że jak Państwu mówiłem jestem zaangażowany w rozwiązanie konfliktu tego też 

między Panią Wójt i niektórymi mieszkańcami i w zeszłym tygodniu było spotkanie to co tu 

Pani sąsiadka powiedziała, że prośba, żeby konsultacje odbyły się na naszej ulicy, to 

spotkaliśmy się mieszkający, grupa mieszkańców z Ogrodowej i to był bardzo mocny głos tak, 

że ja chciałbym po prostu poprzeć to co powiedziała Pani sąsiadka, że no jest, chcielibyśmy, 

żeby one były u nas dlatego, że wtedy będzie można konkretnie pokazać co i jak, 

porozmawiać tak, że to na tym polega ta prośba, a mówię to jest mocna prośba od 

mieszkańców, dziękuję bardzo  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

dziękuję bardzo, proszę Pani Wójt  

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

powiem tak, że będziemy brać wszystko pod uwagę aczkolwiek mamy już wypracowane 

standardy, które się sprawdzają i przede wszystkim też nam chodzi o to, żeby wszyscy 

mieszkańcy mogli wypowiedzieć, bo tak jak powiedziałam mieszkańcy ulicy Ogrodowej 

mieszkają przy tej ulicy ale jeździć tą ulicą będą wszyscy mieszkańcy gminy Zaniemyśl, a 

przede wszystkim Sołectwa Zaniemyśl  

 

8. Zamknięcie sesji. 
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Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

dziękuję bardzo, w związku z wyczerpaniem porządku obrad i brakiem głosu w dyskusji 

zamykam 47 sesję Rady Gminy Zaniemyśl, dziękuję Państwu za udział do widzenia w związku  

 

 

 Przewodniczący Rady Gminy 

/-/ Jerzy Grześkowiak 

 

  

 

Przygotował(a): Barbara Madajczak 

 

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


